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EditOriÁl

Nepovažujem ľudí s iným názorom za 
nepriateľov. Celkom rada si vypočujem 
argumenty. Ale musia mať hlavu a pätu 
a, hlavne - musia byť niečím podložené. 
Nemôžeme vedieť všetko a počuť niekedy 
iný názor na vec alebo vidieť problém z 
iného uhla pohľadu je zaujímavé a pouč-
né. Ak ich zvážim a uznám argumentá-
ciu, tak aj zmením názor.

Na čo však názor nezmením je spôsob, 
akým si vykladáme ochranu prírody. Pa-
piere a slová znesú veľa. Len skutočnosť 
je niekde inde. Na strane prírody nestojí 
nik alebo len pár ľudí, ktorí sú považova-
ní za nepriateľov a vraví sa o nich, že im 
záleží viac na prírode ako na ľuďoch. To 
však nie je pravda. Človek, aby mohol žiť, 
potrebuje prírodu. Či sa to niekomu páči 
alebo nie. Svet si to uvedomuje čoraz viac. 
Vravia o tom vedci, výskumníci, dôležité 
inštitúcie, ľudia, ktorí rozumejú tomu, čo 
sa na svete robí a z akých dôvodov. Prečo 
ich nepočúvame? Lebo nie je jednoduché 
uznať, že by sme mali zabrzdiť tú mate-
riálnu horúčku, ktorá zachvátila svet? 
Zvykli sme si hromadiť veci. Veľa vecí. Aj 
také, ktoré nepotrebujeme. Čo sa stane, 
keď žijete na dlh a nesplácate ho? Prídete 
o všetko. Len keď si ťažko skúšaná príro-
da začne vymáhať to, čo jej dlžíme, bude-
me v tom až po uši všetci. Bez výnimky.

V máji mal každý z nás možnosť jedným 
hlasom ovplyvniť veľkú politiku (pom-
pézne tvrdenie, ťažko uchopiteľné, ale dá-
vajúce nám pocit dôležitosti). A možno 
ovplyvniť aj to, aby sa politici viac začali 
zaujímať o to, ako žijeme a ako budú žiť 
naši potomkovia. Svoju možnosť  sme ale 
nevyužili. Možno aj preto, že tá bruselská 
politika je od nás tak vzdialená. Ale to už 
je dané. O pár mesiacov nás čakajú pre 
nás bližšie voľby – voľby do NR SR.

Prežívame obdobie, keď aj veľká politika 
si dáva pohov. Teploty poriadne stúpajú a 
my vyhľadávame vodu a tieň. Ale je to aj 
obdobie zábav pod holým nebom a festi-
valov. Nemusíte ani ďaleko chodiť. Coun-
tryfest Bohunice máme v našom amfiteá-
tri a v auguste tam bude aj koncert kapely 
Desmod.

Pekné leto!

Denne počúvame z médií, že Slováci sú v 
separovaní odpadu  zo štátov EÚ kdesi na 
konci. Aj napriek našej snahe mnoho nami 
vyseparovaného odpadu skončí v komunál-
nom odpade vďaka vývozovým spoločnos- 
tiam. Vôbec nemáme prehľad o tom, koľ-
ko sa vyseparuje, pretože to vývozové spo-
ločnosti prerátavajú akýmsi koeficientom. 
Podľa zákona sa od množstva vyseparova-
ného odpadu odvíjajú poplatky, ktoré platí 
obec. V tomto roku to je o niečo viac. Po-
platky sa budú rozrátavať medzi občanov a 
ich zvyšovanie budú vo svojich peňaženkách 
cítiť všetci. Papier a plasty už nepatria k sebe. 
Do 240 l nádob, ktoré máme v domácnos-
tiach, by mali ísť už iba plasty a kovy. Na 
papier by sme mali mať po obci kontajnery, 
do ktorých by občania nosili tento druh od-
padu. No po skúsenostiach s kontajnermi 
na sklo, do ktorých hádzali sklo aj občania z 
iných dedín a potom bol všade neporiadok,  
sme sa rozhodli dať kontajnery na papier a 

kartóny na zberný dvor. Motiváciou pre ka-
ždého je odmeňovanie za separáciu, keď za 
100 kg odovzdaného papiera alebo 150 kg 
kartónu, ktorý vám na zbernom dvore pra-
covníčka odváži, dostanete podľa vlastného 
výberu balík toaletného papiera alebo hygi-
enické vreckovky, resp. kuchynské utierky. 
Po odvážení dostanete od pracovníčky na 
zbernom dvore kartičku, do ktorej sa zapi-
suje množstvo odovzdaného odpadu. Ľudia 
si na toto začínajú pomaly zvykať, ale ešte 
sme nenaplnili ani jeden kontajner. O mož-
nosti prevziať si na obci papiernický tovar 
vás bude informovať buď pracovníčka na 
zbernom dvore, alebo aj miestny rozhlas.  
V priebehu roka budeme riešiť aj  separova-
nie plastov, kovov, olejov a elektroodpadu. 
Touto cestou chcem poďakovať aj za pod-
netné návrhy na separáciu odpadov, ktoré 
od mnohých z vás dostávame.   

BK

ZmEna v ZBErE papiEra

Začiatkom júna sa na našom štadióne konal  
jubilejný V. ročník Športových hier základ-
ných škôl regiónu JE Jaslovské Bohunice. Po 
ihriskách pobehovalo 830 detí z 31 základ-
ných škôl regiónu pod dozorom 90 pedagó-
gov. Tento rok musím pochváliť učiteľský 
zbor z našej základnej školy, ktorý veľmi 
pomáhal pri organizácii, a tak prispel ku 
kvalitnému a bezchybnému  priebehu hier. 
Svoju ruku k dielu priložilo aj 30 žiakov zá-
kladnej školy. 
Hry začínali o 9. hodine. Pri pohľade na to 
množstvo športujúcich detí sa tisli slzy šťas-
tia do očí. Bolo to veľmi dojímavé. Priprave-
ných bolo 5 futbalových ihrísk a 4 ihriská v 

halách na vybíjanú.  Okrem toho deti mali 
aj atletickú kategóriu: skok z miesta, beh na 
340 m, šprint na 50 m, štafeta 4 x 50 m. 
Snahou organizátora ZMO  región JE Jaslov-
ské Bohunice je rozvíjať u žiakov pohybové 
aktivity, športového ducha a zmysel pre fair 
play, ale aj získať odvahu prihlásiť sa do 
športových krúžkov alebo oddielov.  Všetci 
súťažiaci získali medaily a vecné ceny a zú-
častnené školy diplomy. 
V našej obci sa športové hry konali už dru-
hýkrát po sebe a pravdepodobne budeme 
hostiteľmi aj na budúci rok. Všetkým sa veľ-
mi páčilo.

Božena Krajčovičová

na štadiónE tO žilO

Oprava mOsta
 a amfitEÁtra

V jarných mesiacoch sme začali s opravou 
mosta, cez ktorý je možný prejazd zásobo-
vacích áut z parku do amfiteátra. Na moste 
sa počas minuloročných dažďov objavilo nie-
koľko prepadnutých miest. Po počiatočných 
obavách, že sa bude musieť most celý zre-
konštruovať, nakoniec stačila väčšia oprava. 
To isté sa týka aj amfiteátra, ktorý vo vrchnej 
časti vykazoval aj 10 cm trhliny. Zatiaľ sme 
rozobrali dlažbu a položili ju znova. Uvidí-
me, čo to bude ďalej diať. Akoby toho nebolo 
málo, pri spúšťaní závlahového vodovodu sa 
vyskytla porucha, ktorú sme taktiež ihneď 
odstránili. 

BK

všEtci čakaJú 
na dOkOnčEniE
Určite ste si mnohí všimli, že sídlisko už 
konečne v niektorých častiach naberá čoraz 
jasnejšie kontúry. Niektorí šomrú, niektorí 
chvália,  ale každý už očakáva jeho dokon-
čenie. Počas rekonštrukcie sa vyskytli navi-
acpráce, ktoré o niečo posunú termín do-
končenia, ale predpokladáme, že na jeseň 
už zo sídliska zmiznú všetky mechanizmy a 
po dlhej dobe sa život obyvateľov dostane do 
normálnych koľají. Rekonštrukciu sídliska 
podľa projektového rozpočtu, ktorý bol vo 
výške 3,6 milióna eur,  vyhrala firma Termo-
mont o milión eur lacnejšie

BK
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Od posledného vydania Blavských novín zasadalo obecné zastupi-
teľstvo 3x za prítomnosti všetkých poslancov 8.4., 20.5. a 24.6.2019.

Vzalo na vedomie kontroly plnenia uznesení, informácie zo zasad-
nutí komisií,
uzn. 71/VIII - Výročnú správu o činnosti poskytovateľa sociálnych 
služieb za rok 2018,
uzn. 72/VIII - informáciu o pripravovanej výstavbe optickej siete v 
obci spoločnosťou Slovak Telekom,
uzn. 73/VIII - VZN č.119 o určení výšky príspevku na čiastočnú 
úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach obce,
uzn. 88/VIII - rozpočtové opatrenia č. 1 - 6/2019,
uzn. 115/VIII - výsledky inventarizácie majetku a záväzkov a roz-
dielu majetku a záväzkov obce k 31.12.2018,
uzn. 116/VIII - odborné stanovisko hlavného kontrolóra obce  k 
návrhu Záverečného účtu obce za rok 2018,
uzn. 141/VIII - Súhrnnú správu o plnení úloh Komunitného plánu 
sociálnych služieb v obci za rok 2018.

Schválilo programy zasadnutí zastupiteľstiev,
uzn. 74/VIII - poskytnutie 4 204,00 € pre ZŠ s MŠ na elektrický 
sporák do materskej školy,
uzn.75/VIII - rozpočtové opatrenia č. 1/OZ-20/OZ a úpravu roz-
počtu obce na rok 2019 č.1 (tab.1),
uzn. 76/VIII – aby sa rozpočtové opatrenia, ktoré sú prijímané 
obecným zastupiteľstvom, schvaľovali jednotlivo,
uzn. 77/VIII - Zmluvu o zriadení vecného bremena v prospech 
tretej osoby medzi povinným z vecného bremena obcou Jaslovské 
Bohunice, investorom – spoločnosťou ARCHDesign s.r.o. Bratisla-
va, a treťou osobou oprávnenou z vecného bremena – spoločnosťou 
SPP – distribúcia, a. s. Bratislava,
uzn. 79/VIII -  odpredaj pozemku pre IBV na Dubovej ulici pria-
mym predajom –Tomášovi Michalkovi,
uzn. 80, 81/VIII - prenájom nebytových priestorov v areáli Uby-
tovne Petrovi Ševčíkovi - PMTECH, Veľké Kostoľany a Mgr. Ivete 
Krajčovičovej, Jasl. Bohunice,
uzn. 82, 83/VIII - odkúpenie pozemku v k.ú. Paderovce a k. ú Bo-
hunice do majetku obce bezodplatne  za účelom verejnoprospešnej 
stavby,
uzn. 84, 85/VIII - nenávratný finančný príspevok na oplotenie pre 
žiadateľa Romana Martinkoviča a Andreja Kobetiča, 
uzn. 91-95, 97, 98,100,130/VIII - rozpočtové opatrenie č. 21/OZ 
až 29OZ  (tab. č.2),
uzn.96/VIII - navýšenie dotácie pre DHZ Paderovce o čiastku 2-tis. €,   
uzn. 99VIII - dotáciu 1-tis. € pre  Cyklistický klub Olympik Trnava 
vo výške 1.000,00 € na podporu cyklistických pretekov na území 
obce dňoch 31.5. a 1.6.2019 za podmienky, že organizátor zorgani-
zuje cyklistické preteky pre deti ZŠ,
uzn. 101-110/VIII - odkúpenie pozemkov v k.ú. Jaslovce do ma-
jetku obce, 
uzn. 111/VIII – verejnú súťaž ako spôsob prevodu vlastníckeho 
práva k obecným pozemkom,  určeným na výstavbu rodinných do-
mov na Dubovej ulici,
uzn. 114/VIII - odpredaja pozemkov na Dubovej ulici (k.ú. Bo-
hunice) a to formou obchodnej verejnej súťaže pozemkov 249/129, 
249/621, 249/617, 249/609, 249/601, 249/600 a podmienky súťaže,
uzn. 117/VIII – Záverečný účet obce, hodnotiacu správu rozpočtu 
a celoročné hospodárenie obce za rok 2018 bez výhrad,
uzn. 118/VIII - použitie prebytku rozpočtového hospodárenia obce 
za rok 2018 vo výške 828 034,89 € a použitie zisku z podnikateľskej 
činnosti obce za rok 2018 vo výške 973,36 € na tvorbu rezervného 
fondu obce,
uzn. 119/VIII - úpravu rozpočtu ZpS BOHUNKA na rok 2019 – 

rozpočtové opatrenia č. 30 OZ - 33 OZ/2019 (tab. č.3), 
uzn. 120-129/VIII - RO č. 34 - 43/OZ /2019 (tab. č.4),
uzn. 131-134/VIII - deleguje do Rady školy pri ZŠ s MŠ na ďalšie 
funkčné obdobie zástupcu zriaďovateľa: Miroslava Remenára (sta-
rosta obce Radošovce), Ing. Petera Slivenského, Mgr. Luciu Bubá-
novú, Ing. Martina Junasa,
uzn. 135/VIII - určuje počet členov Rady školy pri ZUŠ - 7 - na ďal-
šie funkčné obdobie  v zložení: 2 zvolení zástupcovia pedagogických 
zamestnancov školy, 1 zvolený zástupca ostatných zamestnancov 
(nepedagogických) školy, 2 zvolení zástupcovia rodičov, ktorí nie sú 
zamestnancami školy, 2 delegovaní zástupcovia zriaďovateľa,
uzn. 136-137/VIII - deleguje do Rady školy pri ZUŠ na ďalšie 
funkčné obdobie zástupcu zriaďovateľa: Viliama Čapkoviča, Roma-
na Áča,
uzn. 138/VIII - VZN č.120, ktorým sa mení a dopĺňa VZN  č. 119 
o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a 
školských zariadeniach obce,
uzn. 139/VIII - maximálnu výšku mimoriadnej dávky v čl. 8, ods. 2 
Všeobecne záväzného nariadenia o poskytovaní jednorazových dá-
vok  v hmotnej núdzi a mimoriadnych dávok obcou vo výške 500 €,
uzn. 140/VIII – VZN č. 121 o poskytovaní jednorazových dávok v 
hmotnej núdzi a mimoriadnych dávok,
uzn. 142/VIII - kritériá pre posudzovanie súladu žiadosti posky-
tovateľa sociálnej služby o poskytnutie finančného príspevku podľa 
§78b zákona č. 448/2008 Z. z. o sociálnych službách a o zmene a 
doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní,
uzn. 144/VIII – VZN č. 122, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 104 
o umiestňovaní volebných plagátov a zverejňovanie volebnej propa-
gácie prostredníctvom iných médií  na verejných priestranstvách a 
na území obce,
uzn.145/VIII – VZN č. 123 o spôsobe vykonávania opatrení ná-
hradného zásobovania vodou, náhradného odvádzania odpadových 
vôd a o zneškodňovaní obsahu žúmp,
uzn. 146/VIII - č. 124 o parkovaní a státí vozidiel na miestnych ko-
munikáciách a verejných priestranstvách  na území obce,
uzn. 147/VIII - Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce 
na II. polrok 2019,
uzn. 148/VIII - spôsob prenájmu nehnuteľného majetku obce - ne-
bytové priestory v areáli ubytovne, verejno-obchodnú súťaž,
uzn. 149/VIII - Program odpadového hospodárstva obce na roky 
2016 – 2020,
uzn. 151/VIII - zamietavé stanovisko k navrhovanej činnosti „Kon-
verzia uhľovodíkových ložísk geologickej štruktúry Nižná na PZP 
Veľké Kostoľany“ pre investora SaveGas SR, s.r.o. Bratislava.

Neschvaľuje:
uzn. 150/VIII - predĺženie nájomnej zmluvy na obecný byt. 

Ukladá:
uzn. 143/VIII - Obecnému úradu Jaslovské Bohunice zverejniť kri-
tériá (schválené v uzn. 142/VIII) na webovej stránke obce.
 
Ruší:
uzn. 78/VIII - uznesenie č.717/VII z 24.9.2018.

Uznesenia sú krátené. Plné znenia zápisníc  nájdete na webovej 
stránke obce.

BH

Zastupiteľstvo delegovalo nových členov do rady školy
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Tabuľka. č.1 
Príjmy Rok 2019 Návrh na úpravu č.1 Rozpočet po úprave

Bežné VS 4 359 762 4 359 762

Bežné PČ 208 500 208 500

Bežné obec spolu 4 568 262 4 568 262

Bežné školstvo 594 263 +8 364 602 627

Bežné Zariadenie pre seniorov 437 600 437 600

Spolu bežné príjmy * *5 600 125 + 8 364 *5 608 489

Kapitálové príjmy * *889 620 *889 620

Prijaté finančné zábezpeky 150 000 150 000

Prevod z rezervného fondu 3 100 000 3 100 000

Finančné operácie ZpS -MR +938 938

Finančné operácie obec-MR +30 000 30 000

Finančné oper. školstvo MR  + 1 532 1532

Finančné operácie spolu* *3 250 000 +32 470 *3 282 470

Príjmy spolu*** 9 739 745 +40 834 9 780 579

Výdavky Rok 2019 Návrh na úpravu č.1 Rozpočet po úprave

Bežné obec VS 2 715 637 -3 816 2 711 821

Bežné PČ 202 000 202 000

Bežné obec spolu 2 917 637 2 917 637

Bežné školstvo 1 103 849 +8 696 1 112 545

Bežné Zariadenie pre sen. 470 300 470 300

Bežné výdavky spolu* *4 491 786 +4 880 *4 496 666

Kapitálové výd. ZpS +938 938

Kapitálové výd. ZŠ s MŠ +4 204 4 204

Kapitálové výdavky obec 4 883 140 +5 016 4 888 156

Kapitálové výdavky spolu* *4 883 140   +10 158 *4 893 298

FO - splátky úverov 40 591 40 591

FO - vrátené fin. zábezpeky 50 000 50 000

Finančné operácie spolu* *90 591 *90 591

Výdavky spolu*** 9 465 517 +15 038 9 480 555

Tabuľka č.2 - Rozpočtové opatrenia
 z položky  -  na položku +

RO Pr./KZ FK Pol Pr./KZ FK Pol V tis. €

21/OZ 7.1/41 0810 717002 6.2/41 0921 633 35

Rekonštrukcia telocvične Materiál/Interiérové vybavenie ZŠ

22/OZ 7.1/41 0810 717002 8.1/41 0820 633001 3

Rekonštrukcia telocvične Interiérové vybavenie knižnica

23/OZ 7.1/41 0810 717002 8.8/41 0620 635006 12

Rekonštrukcia telocvične Údržby a opravy Amfiteáter

24/OZ 7.1/41 0810 717002 9.5/41 0421 635006 8

Rekonštrukcia telocvične Údržby a opravy /oprava ZV/

OZ/25 4.2/41 0520 717001 9.6/41 0620 635006 8

Kanalizácia Trnavská Údržby a opravy /oprava vodovodu

OZ/26 4.2/41 0520 717001 11.1/41 0320 642011 2

Kanalizácia Trnavská DHZ Paderovce navýšenie dotácie

OZ/27 4.2/41 0520 717001 14.1/41 0620 637004 6

Kanalizácia Trnavská Ubytovňa, všeobecné služby

OZ/28 4.2/41 0520 717001 7.3/41 0810 642001 1

Kanalizácia Trnavská Bežné transfery OZ

OZ/29 453/131I Presun FP z rezervného fondu do 
príjmov FO

3 100 000 +165 000  3 265 000

nEkOnEčnÁ 
stavBa

Hasičskú zbrojnicu už považujeme za ne-
konečnú stavbu. O príčinách, prečo to tak 
bolo, sme už veľakrát popísali. Na začiat-
ku tohto roka bolo vypísané nové verejné 
obstarávanie, ktoré sa ukončilo koncom 
júna podpísaním novej zmluvy s víťazom 
Chladiace veže Bohunice s.r.o..  Od pre-
vzatia staveniska má firma na dokončenie 
stavby pol roka. 

BK

rOZlúčili 
smE sa

Dňa 24.6.2019 sme sa rozlúčili s naším 
občanom Stanislavom Viskupičom, kto-
rý v 80. rokoch minulého storočia pra-
coval najskôr ako tajomník a neskôr ako 
predseda Miestneho národného výboru v 
Jaslovských Bohuniciach. Aj po odchode 
do dôchodku sa zapájal do verejného ži-
vota a niekoľko rokov robil v MO Jednoty 
dôchodcov Slovenska ako predseda revíz-
nej komisie. 
Česť jeho pamiatke.

 BK

níZky ZÁuJEm 
O tEplOvOd

Práce na Dubovej ulici prebiehajú v ter-
míne. Okrem elektrických rozvodov sú 
všetky siete v zemi. Z 30 opýtaných sta-
vebníkov o teplofikáciu prejavili záujem 
iba štyria. Hlavné el. rozvody bude rea-
lizovať Západoslovenská distribučná zo 
svojho rozpočtu. Termín realizácie nám 
oznámia. Snažíme sa, aby bola táto lokali-
ta na jeseň pripravená pre nových staveb-
níkov. Chodníky sa budú realizovať až po 
dobudovaní väčšiny rodinných domov. 

 BK

strEtnutia 
sú dôlEžité

Vo štvrtok 27.6. sa na kúpalisku v Cíferi 
v časti Pác konal  športový deň zamest-
nancov obecných úradov. Bol to už dru-
hý ročník. Teplomer ukazoval takmer 35 
stupňov. Medzi 135 účastníkmi prevažo-
vali hlavne ženy. Po absolvovaní športo-
vých disciplín si zamestnankyne v  tieni 
korún stromov vzájomne vymieňali skú- 
senosti. Riešilo sa všetko od evidencie 
obyvateľstva, cez účtovníctvo, verejné ob-
starávanie až po odpady. Sem-tam bolo 
treba  si schladiť  hlavy v bazéne.  Táto ak-
cia splnila svoj účel a účastníci odchádzali 
spokojní. 

BK

pokračovanie na 6 strane
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Tabuľka  č.3 - Podprogram 10.2 v € 

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave

30/OZ 453/1020/72a Zapojenie darov MR do 
príjmov 938 +350 1 288

31/OZ Pol. 610/1020 Mzdy 245 870 -2 300 243 570

32/OZ Pol. 630 
/1020/72a Tovary a služby 938 +350 1 288

33/OZ ZpS,640/1020 Bežné transfery 1 000 +2 300 3 300

Tabuľka  č.4 
Podprogram 7.1 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou  +/- po úprave 

34/OZ 635/0810/41 Oprava stolnotenisové 
haly 0 +70 000 70 000

Podprogram 9.4 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

35/OZ 635006/0560/41 Údržba verejnej zelene 14 700 +10 300 25 000
Podprogram 5.1 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

36/OZ 716/0451/41 PD prechody pre chod-
cov 0 +4 000 4 000

Podprogram 5.1 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

37/OZ 717/0451/41 Prechody pre chodcov 0 +30 000 30 000
Podprogram 5.1 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

38/OZ 717/0451/41 Chodníky a vjazdy 10 000 +10 000 20 000
Podprogram 9.2 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

39/OZ 716/0620/41 PD Krátke pole, Šidúnky 0 +10 000 10 000
Podprogram 9.2 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

40/OZ 717/0620/41 Krátke pole, infraštruk-
túra 10 000 +30 000 40 000

Podprogram 14.1 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

41/OZ 716/0620/41 PD meranie a regulácia 0 7 400 7 400
Podprogram 6.2 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

42/OZ 717/09121/46 Rek. ZŠ klimatizácia 0 100 000 100 000
Podprogram 7.1 v €

Č.RO Pol/FK/KZ popis pred 
úpravou +/- po úprave 

43/OZ 717/0810/46 Nafukovacia  hala 0 65 000 65 000

pokračovanie na 7 strane

prEhľad invEstícií 
v 1. pOlrOku 2019

Pracovalo sa alebo boli dokončené tieto 
stavby:
•	 Splašková kanalizácia pre 3 RD na 

ulici Trnavská
•	 Dokončenie Poľnej ulice v Paderov-

ciach. 
•	 Prekrytie kanála na Záhumenickej 

ulici
•	 Výmena 7 ks okien na objekte bý-

valej jedálne – z dôvodu prenájmu 
priestorov

•	 Výmena steny z lexanu na objekte 
Ubytovňa

•	 Dokončenie  altánku v Bohunke
•	 Oprava priestorov v objekte garáže, 

nakoľko priestory sú v prenájme a 
hrozilo zatvorenie prevádzky

 BK

JEdnOraZOvé 
príspEvky

Obec Jaslovské Bohunice každoročne 
v rámci mesiaca úcty k starším, v ok-
tóbri, pri kultúrnom podujatí Posedenie 
s dôchodcami vypláca starším občanom 
jednorazové príspevky. Podmienky vy-
platenia uvedeného príspevku sú: trvalý 
pobyt v obci, dovŕšenie 60 rokov veku a 
viac a priznanie starobného alebo pred-
časného starobného dôchodku. Ďalej na 
jednorazový príspevok majú nárok aj ob-
čania mladší ako 60 rokov s trvalým po-
bytom v obci, ktorí sú držiteľmi preukazu 
zdravotne ťažko postihnutá osoba. Pri 
prvom vyplatení dávky je potrebné podať 
žiadosť na obecný úrad. Pri opakovanom 
vyplácaní sa už žiadosti nepodávajú. 
Preto žiadame občanov, ktorým v roku 
2019 vznikol nárok na vyplatenie jedno-
razovej dávky, aby si najneskôr do 30. sep-
tembra 2019 podali žiadosť o vyplatenie 
uvedeného príspevku. Žiadosť dostanete 
na obecnom úrade, a možno si ju stiahnuť 
aj na webovej stránke obce.

mm

Majitelia psov by mali zbystriť pozornosť. 
Pomaly sa končí prechodné obdobie, keď 
musia všetky psy, ktoré sa narodili pred 
31.8.2018, mať čip. Ak sa chcete vyhnúť 
pokute 50 eur, mali by ste to stihnúť do 
31.10.2019. Samozrejme, ak máte psa na-
rodeného po tomto dátume, je povinnosť 
ho začipovať u vášho veterinárneho leká-
ra do 12 týždňov od narodenia.
Lenže to nie je všetko. Veterinár po no-
vom  nemôže ošetriť (ani zaštepiť proti 
besnote) psa bez čipu. Ak by to spravil, 
hrozí mu pokuta od 400 do 3500 eur. Od 
toho sa odvíjajú ďalšie nepríjemnosti, po-
kiaľ by takýto pes niekoho pohrýzol.

BH

nEZaBudnitE na 
pOvinnOsť ZačipOvať psa
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Tabuľka č.5 
Sumarizácia rozpočtu obce na rok 2019 po schválení RO č. 29OZ-43OZ/2019 – úpra-
va rozpočtu  č. 2 v €

Príjmy
Rozpočet 
po úprave 

č. 1 

Návrh  na 
úpravu č.2 Rozpočet po úprave č.2

Bežné VS 4 359 762 4 359 762

Bežné PČ 208 500 208 500

Bežné obec spolu 4 568 262 4 568 262

Bežné školstvo 602 627 602 627

Bežné Zariadenie pre seniorov 437 600 437 950

Spolu bežné príjmy * *5 608 489 *5 608 489

Kapitálové príjmy * *889 620 *889 620

Prijaté finančné zábezpeky 150 000 150 000

Prevod z rezervného fondu 3 100 000 +165 000 3 265 000

Finančné operácie ZpS -MR 938 +350 1 288

Finančné operácie obec-MR 30 000 30 000

Finančné oper. školstvo MR 1532 1532

Finančné operácie spolu* *3 282 470 +165 350 *3 447 820

Príjmy spolu*** 9 780 579 +165 350 9 945 929

Výdavky
Rozpočet 
po úprave 

č. 1

R po RO 
21 – 8 OZ

Návrh na 
úpravu č. 2

Rozpočet po 
úprave č. 2

Bežné obec VS 2 711 821 2 786 821 +80 300 2 867 121

Bežné PČ 202 000 202 000 202 000

Bežné obec spolu 2 913 821 2 988 821 +80 300 3 069 121

Bežné školstvo 1 112 545 1 112 545 1 112 545

Bežné Zariadenie pre seniorov 470 300 470 300 +350 470 650

Bežné výdavky spolu* *4 496 666 4 571 666 +80 650 *4 652 316

Kapitálové výd .ZpS 938 938 938

Kapitálové výd. ZŠsMŠ 4 204 4 204 4 204

Kapitálové výdavky obec 4 888 156 4 813 156 +256 400 5 069 556

Kapitálové výdavky spolu* *4 893 298 4 818 298 +256 400 *5 074 698 

FO- splátky úverov 40 591 40 591 40 591

FO- vrátené fin. zábezpeky 50 000 50 000 50 000

Finančné operácie spolu* *90 591 *90 591 *90 591

Výdavky spolu*** 9 480 555 9 480 555 +337 050 9 817 605

Ak čítate noviny alebo sledujete domáce 
aktuality, často narazíte na správy o tom, 
ako mestá prijímajú, často aj nepopulárne 
opatrenia, aby  začali regulovať neúnosné 
parkovanie na svojich územiach. Áut pri-
búda a stále bude pribúdať, ale samosprá-
vam nik nedal návod na to, ako zvládať 
neúnosnú záťaž parkujúcich áut na svo-
jich územiach. 

Na jednej strane chápem vodičov, ktorí 
chcú zaparkovať. Na druhej strane je 
to tak, že autá nás naučili lenivosti a ak 
máme prejsť nejaké tie metre navyše, lebo 
parkovacie miesto je obsadené, postaví-
me sa aj na trávnik alebo chodník. Poprí-
pade nadávame na samosprávy, že neza-
bezpečia dosť parkovacích miest. To je ale 
pohľad veľmi zjednodušený. Samosprávy 
sa majú starať o rozvoj svojho územia, to 
je pravda. Aj o parkovacie plochy. Ale aj o 
zeleň. Musí to byť vyvážené. Územie, kto-
ré máme, však nenafúkneme. Preto obec 
pristúpila k prehodnoteniu VZN o parko-
vaní. Rekonštrukcia sídliska, kde divoké 
parkovanie bolo najviditeľnejšie, je už v 
druhej polovici. Stojí to nemalé peniaze a 
určite nebudeme chcieť, aby na vysadenej 
zeleni alebo chodníkoch či oddychových 
plochách, stáli autá. Sídlisko sa neprerá-
ba na parkovisko. Územie obce tiež nie je 
parkoviskom pre podnikateľské subjekty 
v doprave. Podľa § 7 zákona 56/2012 Z. 
z. o cestnej doprave  je dopravca povin-
ný zabezpečiť, aby prevádzkované vozi-
dlá parkovali a garážovali v priestoroch 
technickej základne alebo v priestoroch 
určených obcou na tento účel. Obec však 
na tieto účely priestory zriadené nemá a 
vytvoriť ich nie je jej povinnosťou.

Tiež je pravda, že je už štandardom, že k 
2 - 3 súkromným autám pribudnú ešte aj 
služobné. Keď k tomu pridáme našu po-
hodlnosť, že ani pri rodinných domoch 
neparkujeme na vlastných pozemkoch, 
ale necháme autá stáť na ulici, máme 
výsledok - zničená zeleň, nepriechodné 
chodníky a ťažko prejazdné ulice.

Prečítajte si preto pozorne schválené 
VZN č. 124, ktoré je prílohou týchto no-
vín. Budeme parkovanie kontrolovať a 
pre začiatok upozorňovať. Ak sa budú ale 
porušenia pravidiel parkovania opakovať, 
budeme nútení pristúpiť aj k nepopulár-
nym opatreniam.

BH

s parkOvaním 
sa BOrí cElé 
slOvEnskO aJ my

kOmpOstÁrEň JE už v prEvÁdZkE
V auguste minulého roku nám Okresný úrad Trnava, odbor životného prostredia schvá-
lil prevádzkový poriadok na Komunitnú obecnú kompostáreň. Uvažovali sme, že ju 
spustíme už na jeseň. Aj sme začali, ale na vytvorenie kompostu sme potrebovali  štiepku. 
Rátali sme s tým a štiepku sme si nechali ešte od jari, keď nám časť poštiepkovaných ko-
nárov nechala firma. Žiaľ, konáre boli poštiepkované na veľké kusy a nevhodné do kom-
postu. Preto sme nakoniec pokosenú trávu odviezli na zberný dvor. Od tohtoročnej jari  
pokosenú trávu a iný biologicky rozložiteľný odpad už vozíme na kompostáreň. Hotový 
kompost budeme využívať pri údržbe verejných priestranstiev, ale v prípade jeho prebyt-
ku si ho budú môcť zobrať aj občania zdarma. Veľmi nás potešila informácia, ktorá sa k 
nám dostala pred uzávierkou novín - získali sme dotáciu na vybavenie zberného dvora 
vo výške 145-tisíc eur. V žiadosti o dotáciu sme uviedli, že ju požadujeme na multikáru 
vrátane kontajnerov a štiepkovača. 

Božena Krajčovičová, starostka
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Záverečný účet obce 
Jaslovské Bohunice za rok 2018

Záverečný účet obce Jaslovské Bohunice za rok 2018 bol spracovaný v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v 
platnom znení. ZÚ bol prerokovaný na zasadnutí OZ 24.6.2019 a bol uznesením OZ prijatý bez výhrad. Obec Jaslovské Bohunice vykazovala 
k  31.12.2018  nasledovné plnenia v oblasti príjmov a výdavkov v  €:

Príjmy so školstvom a ZpS Bohunka spolu 6 843 780

Z toho :   bežné príjmy  obec spolu 5 168 492

                        -  výnos dane z príjmov 975 841

                        -  miestne dane 2 869 721

                        -  daň za dobývací priestor 2 012

                        -  nedaňové 491 060

                        -  školstvo PK a  OK zo  ŠR 466 912

                        -  ZpS BOHUNKA zo ŠR 149 814

                        -transfery zo ŠR PK 9 307

                        -podnikateľská činnosť 203 825 

                 školstvo vlastné bežné príjmy a dary 27 298

                 školstvo strava 62 115

                 ZpS vlastné bežné príjmy a dary 207 814

                 kapitálové príjmy 158 962

                 finančné operácie/z roku 2017,FO +RF/ 1 219 099

                finančné operácie 97 500

Výdavky so školstvom a ZpS spolu 5 852 410

Z toho :  bežné výdavky  spolu 3 999 412

                        - výdavky obce VS 2 422 432

                        - podnikateľská činnosť 195 053

                        - školstvo  spolu /ZŠ a ZUŠ/       995 295

                        - ZpS BOHUNKA 386 632         

                kapitálové výdavky  spolu 1 796 802

                        - obstaranie DLHM a pozemkov 93 375

                        - projektová dokumentácia 51 310

                        - výstavba a rekonštrukcia 1 652 117

                 finančné operácie 56 196

Základná škola s materskou školou: 
Príjmy spolu 856 320

Z toho vlastné príjmy a dary 18 255

            Za stravovanie 62 115

Výdavky ZŠ s MŠ   spolu 849 540

Z toho :   Základná škola 492 863

                 Materská škola 178 034

                 Školský klub 36 783

                 Školské jedálne pri ZŠ a MŠ – bež.výd. 84 993

                 Školské jedálne, strava 56 867

Základná umelecká škola: 
Príjmy spolu 145 755

Z toho vlastné príjmy a dary 9 043

Výdavky ZUŠ  spolu 145 755

ZpS BOHUNKA: 
Príjmy spolu 386 632

Z toho vlastné príjmy a dary 207 814

Výdavky ZpS spolu 386 632

Výsledkom rozpočtového hospodárenia obce Jaslovské Bohunice za 
rok 2018 je  prebytok výške  828 034,89 €, ktorý bude s výsledkom z 
podnikateľskej činnosti obce vo výške 973,36 € v súlade s uznesením 
OZ prevedený do rezervného fondu obce.

 Ing. Daniela Heribanová

Touto cestou by som chcel poďakovať obci za to, čo pre občanov Ja-
slovských Bohuníc a Paderoviec robí. Týchto pár ďakovných riadkov 
som chcel  napísať hlavne z dôvodu, že vždy skôr napíše niekto nejakú 
sťažnosť, takže nechcem, aby si ľudia, ktorí sa starajú o našu spokoj-
nosť mysleli, že v našej obci bývajú len nespokojní občania. Ďakujem 
preto každému zamestnancovi, ktorý pracuje na obecnom úrade za 
to, ako sa starajú o všetkých, pretože bez nich by sme nemali organi-
zované oslavy, nemali by sme pokosenú a upratanú obec, odhrnutý 
sneh a pod. 
Keď spomínam v práci, čo všetko zabezpečuje naša obec, tak mi nikto 
nechce veriť. Som rád a som vďačný za to, že bývam v Jaslovských 
Bohuniciach, pretože aj naše deti tu majú neskutočne veľa možností a 
aktivít, ktoré by nám aj mestá mohli závidieť.
Detské ihriská, krúžky, ale i rôzne podujatia. Festivaly a rôzne kon-
certy pre deti a dospelých, aby sa nikto nenudil.  
V neposlednom rade by som chcel spomenúť lyžovačku, na ktorú 
obec zabezpečila a zaplatila autobus, a tak kto mal záujem, mohol 
sa zúčastniť „obecnej lyžovačky“. To mi pripomína aj fakt, že vďaka 
patrí aj ľuďom, ktorí spravia kus práce, aby vybavili kapely, stánky, 

organizáciu a všetko tak, aby bol každý spokojný a to niektorí ani nie 
sú zamestnancami obce. 
Na záver patrí poďakovanie aj obecným hasičom, ktorí nie sú vôbec 
platení a na úkor svojho voľného času sú ochotní pomáhať ľuďom v 
obci aj v okolí. Bohužiaľ, niekedy sa im nedostane do uší poďakova-
nie, ale práve naopak. Je jedno, čo všetko sa napísalo a povedalo o 
hasičskej zbrojnici, ktorá sa stavia. Áno, možno je veľká, ale majú aj 
veľkú výbavu, aby mohli pomáhať a tú treba niekam dať. Nerozdeľuj-
me sa na nových a starých Bohuničanov, pomáhajme si navzájom, 
podporujme sa a užívajme si to, čo nám obec ponúka.
Týmto by som ešte raz chcel vysloviť vďačnosť všetkým, ktorí pomá-
hajú obci alebo pracujú pre obec. Patrí vám veľká pocta za vašu prácu. 
ĎAKUJEME. 

M.
 

Toto poďakovanie sme dostali mailom s prosbou o uverejnenie.  
Rešpektujeme prianie autora, aby sme nezverejňovali jeho meno, ktoré 

redakcia má. 

p O ď a k O v a n i E
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V máji sa konali v Európe už 12. voľby do Európskeho parlamentu (prvé 
boli v roku 1979). U nás to boli v poradí 4. voľby a v sobotu 25. 5. sme si 
volili v jednom volebnom okrsku 13 europoslancov. Zaevidovaných bolo 
31 strán a koalícií. V zozname bolo zapísaných 1813 voličov. Volieb sa zú-
častnilo 393 voličov (účasť 21,6768 %), z ktorých 390 odovzdalo obálku, 
počet platných hlasov 381.  

MM

ako sme u nás volili do Európskeho parlamentu

Počet platných hlasov odovzdaných pre každú politickú stranu 

SMER – sociálna demokracia č. 1 63
Kresťanská demokracia – Život a prosperita č. 2 8
Kotleba – Ľudová strana Naše Slovensko č. 3 69
KOREKTÚRA – Andrej Hryc č. 4 2
Slovenská národná strana č. 5 18
SME RODINA – Boris Kollár č. 6 20
OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti 
(OĽANO) č. 7 25

STAROSTOVIA A NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI č. 8 2
Kresťanskodemokratické hnutie č. 14 59
Strana zelených Slovenska č. 15 5
DOMA DOBRE č. 22 1
Sloboda a Solidarita č. 25 31
Kresťanská únia č. 28 5
Koalícia Progresívne Slovensko a SPOLU – 
občianska demokracia č. 29 66

Demokratická strana č. 30 2
NÁRODNÁ KOALÍCIA č. 31 5

Ako je to už tradíciou, aj tento rok sme si 
18. mája uctili patróna hasičov, sv. Floriána. 
Počasie vyšlo na výbornú. Oslavy začali po-
poludní slávnostným príhovorom predsedu 
DHZ Paderovce, Tomáša Masaryka.  Pokra-
čovalo sa občerstvením a posedením pri živej 

hudbe. Známy hudobník Pavol Laták roztan-
coval takmer všetkých návštevníkov. O skve-
lý guláš sa postaral pán Miškovič, ktorému 
touto cestou chceme poďakovať. Chválili ho 
hasiči aj nehasiči.
Celý DHZ Paderovce ďakuje všetkým, ktorí 

sa podieľali na organizácii a prípravách tohto 
podujatia, ale tak isto aj všetkým návštevní-
kom. 
Tešíme sa na vás 16. mája 2020.

DHZ Paderovce
Foto: archív DHZ

Oslavy patróna hasičov

Členovia Okrskovej volebnej komisie (Foto: BH)
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Zamestnanec obce je predovšetkým človek
Do uzávierky novín sme dostali na obec  e-mail,  
z ktorého citujem: „Dnes t.j. 1.7.2019 pracovníci 
obce jaslovské Bohunice pri kosení trávy znečis-
tili fasádu môjho rodinného domu. V prílohe sú 
fotografie znečistenej fasády. Pretože sa tak stalo 
opakovane, žiadam Vás aby Ste na náklady obce 
zabezpečili vyčistenie fasády do 5.7.2019. 
Návod : vedro čistej vody, saponát, ciroková (ry-
žová) kefa, drhnúť dočista“ – koniec citácie .

Hovorí sa, že najhoršia práca je práca s ľuďmi 
a práca pre ľudí. Kto takúto prácu vykonáva, 
vie, že to nie je práca na 8 hodín a padla. Nikto 
si nezaslúži,  aby ho niekto urážal a ohrozoval 
na zdraví.
Snažíme sa, aby všetko fungovalo 
Je našim cieľom, aby ste vy, občania, boli spo-
kojní. No nie všetko sa dá vyriešiť do niekoľ-
kých hodín. To, čo dokážu opraviť a odstrániť 
naši zamestnanci,  to sa snažia urobiť hneď, no  
veľakrát sme odkázaní na dodávateľské firmy. S 
tým však v čase, keď je dobrých firiem ako ša-
franu, neurobíme nič.  Musíme počkať, kým si 
nájdu čas, a prácu, ktorú od nich požadujeme, 
urobia. O malé zákazky sa firmy nebijú. 
Máme veľké výhody
To vedia pochopiť najmä tí, ktorí sa k nám 
prisťahujú. Ostatní to považujú za samozrej-
mosť. Kedysi si väčšinu prác, ktoré mimo-
chodom robia teraz zamestnanci obce, robili 
sami. Dnes naše nároky rastú a občania po-
žadujú všetko, ešte aj  pozametať po kosbe, a 
to kvalitne, či po odhŕňaní snehu  pluhom z 
cesty odhrnúť  sneh z vjazdu k domu. Mnohí 
si pamätáme dobu, keď si  pred domami prie-
stranstvá kosili a vysádzali kvetmi obyvatelia 
domu. Zároveň si ich okopávali, ale aj polieva-
li. Upravené priedomie bolo vizitkou každého 
domu. Dnes to všetko robí obec a  postupne 
ako dokončuje jednotlivé ulice, tak ich aj vy-
sádza. Žiaľ, nemáme záhradníka, pretože kaž-
dý schopný záhradník si vybaví živnosť a my sa 
znova vrátime k pôvodnému problému a zasa 
čakáme, kedy si nájde čas aj napriek prísľubu 
vykonania prác do dvoch týždňov. My termín 
s radosťou oznámime občanovi  a nakoniec 
na príchod dodávateľa čakáme aj mesiace. No 
a toto je z pohľadu vás, občanov, chápané ako 
neschopnosť úradu. 
Poďakovanie patrí tým, ktorí nečakajú na 
obec
Na druhej strane musím niektorých občanov 
pochváliť - hlavne tých, ktorí sa starajú aj o 
priestranstvá pred svojimi domami. Je radosť 
prejsť sa po rozkvitnutej, upravenej ulici, za 
ktorej výsadbu sme zaplatili nemalé financie. 
Nedávno som dostala otázku, ako je možné, 
že pred niektorými domami výsadba vyschla. 
Nepochopím, veď pán Dušan Lackovič keď 
polieva, tak polieva všetko. Ale v takomto tro-
pickom počasí by možno potrebovali  rastliny 
aj navečer osviežiť. Prečo pred niektorými do-
mami sú kvetiny pekné a niekde vyschnuté, to 
už nechám na vaše uváženie.  
Je veľa problémov, ktoré musíme riešiť

Na začiatku sezóny býva najväčší problém s 
kosbou. Keď do toho príde také počasie ako 
tento rok, pohroma je na svete. Kvôli nepre-
tržitým lejakom sa nedalo tri týždne kosiť. 
Postupne pokosené plochy pribúdali, ale nám 
už začali vyskakovať aj iné práce, ktoré robia 
naši zamestnanci popri kosbe. Vďaka nezod-
povedným občanom, ktorí vylievajú mastnoty 
do kanalizácie, vypadávali čerpadlá na Lipovej 
ulici. Pri spúšťaní závlahového vodovodu sa 
vyskytli problémy s čerpadlom. Ak si myslí-
te, že sme to už mali mať zistené, nedalo sa, 
pretože čerpadlá sa bez vody nedajú vyskúšať. 
Na závlahovom vodovode bolo treba vymeniť 
časť potrubia, pozbierať konáre, medzitým pri-
šlo prvé sväté prijímanie, oslavy Prvého mája, 
Deň detí, Športový deň detí základných škôl 
regiónu a pod.. Je to iba zlomok z toho, kde 
zamestnanci skladajú a rozkladajú stany, lavice 
a stoly. Potom do toho prišlo niekoľko akcií v 
kultúrnom dome v Paderovciach, kde taktiež 
zamestnanci  pripravujú sálu, ďalej  práce pri 
Bohunke, na ubytovni,  bežné opravy bytov, 
odpisovanie vodomerov, rozvoz obedov, vy-
pratávanie priestorov v jedálni bývalých kasár-
ní, nakoľko časť priestorov sa ide prenajímať. 
A pritom vyjdete ešte len pred úrad a otázkam 
prečo netečú závlahy, prečo netečie voda, pre-
čo nejde rozhlas, prečo vypadla elektrika, pre-
čo prestal chodiť autobus na atómku, prečo je v 
záhonoch kvetov zelina, prečo nevyviezli sme-
ti, prečo ešte nie je opravený chodník alebo do-
sadený záhon, keď sme to sľúbili, prečo zate-
kajú byty, prečo odpadávajú obkladačky, prečo, 
prečo, prečo? Do toho všetkého príde s krikom 
rozčúlená a arogantná pani občianka aj so sy-
nom, že prečo nemá za záhradou pokosenú ze-
linu. Skôr ako by si to nechala vysvetliť, začne 
do pracovníčky strkať a sácať. Našťastie jej na 
pomoc prišla kolegyňa, takže sa nič nestalo, ale 
čo keby....?  Možno práve vy po tomto všetkom 
stretnete zamestnanca  a taktiež idete riešiť to 
svoje prečo a príde neočakávaná reakcia. 
Nechcem nikoho obhajovať, nemalo by sa to 
stať, ale každý je predsa len človek.  Obávala 
som sa výpovede zo strany zamestnankyne, ale 
tentoraz sme to ustáli. 
Porovnávame neporovnateľné
K tomu, aby to išlo minimálne tak, ako to ide, 
prispievajú aj administratívni pracovníci, ktorí  
si veľakrát  prácu, ktorú dokončiť v zamestna-
ní nestihnú, berú aj domov. Počas uzávierok 
veľakrát pracujú aj do noci, pritom za nadčasy 
nemali doteraz zaplatené, ale brali si náhradné 
voľno. Niekedy bolo toho voľna zasa tak veľa, 
že si nestíhali vyčerpať dovolenku. Často ľudia 
poukazujú na to, že je na úrade veľa zamest-
nancov, že na inom úrade s počtom obyvateľov 
podobným tej našej je zamestnancov menej. 
Ale ľudia nevidia a nevedia, že máme oproti 
iným, počtom obyvateľov podobným obciam 
- v prvom rade niekoľkonásobne vyšší roz-
počet, s čím súvisí investičná výstavba v obci, 
niekoľkonásobne väčšia hodnota obhospoda-
rovaného majetku (k 31.12.2018 bola hodnota 

DLHM obce v obstarávacej cene cca 29 mil. 
eur), čistiareň odpadových vôd, 96 nájomných 
bytov, podnikateľskú činnosť (kuchyňa a uby-
tovanie), sme platcami DPH, pričom takýmito 
platcami nie sú ani väčšie mestá, máme svoju 
kompostáreň, od 1.4.2019 sme stavebným úra-
dom a pod. Zamestnanci na obecnom úrade 
majú širší záber úloh, nemôžu ju vykonávať 
mechanicky ako tí, ktorým sa práca opakuje. 
Aspoň v skratke čo kto robí
Pokúsim sa priblížiť hlavnú činnosť jednotli-
vých zamestnancov:
Ing. Daniela Heribanová – vedúca oddelenia 
správy obecného úradu. Jej kancelária je na 
1. poschodí, hneď vedľa výťahu. V priemere 
spracováva  mzdy pre cca 80 -120 zamestnan-
cov mesačne (vrátane dohodárov). Pripravuje 
návrhy rozpočtu obce so zapracovaním  roz-
počtov Zariadenia pre seniorov Bohunka , 
základnej školy s materskou školou a základ-
nej umeleckej školy,  úpravy rozpočtu a roz-
počtové opatrenia. Vypracováva  záverečný 
účet obce, výročnú správu , daňové priznania 
obce, vydáva rozhodnutia vo veci sociálnych 
služieb, vypracováva VZN a podklady  k ro-
kovaniu OZ. Zastrešuje činnosti zriaďovateľa 
voči ZŠ, ZUŠ a ZpS, vyplývajúce z príslušných 
zákonov, metodicky usmerňuje zamestnancov 
oddelenia pri príprave zmlúv a riešení problé-
mov.  Spracováva príslušné  interné normy a 
smernice, zúčastňuje sa rokovaní obecného 
zastupiteľstva. 
Božena Hideghétiová – aj keď má pracovisko 
na sekretariáte, jej práca je veľmi rôznorodá. 
Okrem evidencie pošty má na starosti ochranu 
osobných údajov, webovú stránku obce, zve-
rejňovanie všetkých dokumentov v zmysle zá-
kona, spracováva registratúrny poriadok a ve-
die archív obce a knižnicu. Vypracováva VZN, 
interné smernice,  pripravuje a zúčastňuje sa 
rokovaní obecného zastupiteľstva, z ktorého 
robí zápis. Je predsedníčkou redakčnej rady a 
stará sa o to, aby sa informácie z obce dostali 
každý štvrťrok k vám. Má na starosti digitalizá-
ciu a všetko čo k tomu patrí a aktívne sa zapája 
do jej pripomienkovania. 
Iveta Chudá –  prihlasuje a odhlasuje zamest-
nancov do poisťovní, vypracováva pracovné 
zmluvy, dohody o vykonaní práce a pracov-
nej činnosti, vykonáva  administratívne práce 
napr.  pri príprave rozpočtu a porovnateľné 
ukazovatele programového rozpočtu.  Počas 
neprítomnosti zamestnancov z dôvodu PN 
alebo čerpania dovolenky  zastupuje na sekre-
tariáte, v pokladni  a na matrike ako zástup-
kyňa matrikárky.
Jaroslava Ťažká – účtovníčka. Ročne zaúčtuje 
okolo 1300 došlých faktúr a viac ako 600 faktúr 
odoslaných. Zaúčtováva všetky výpisy z viace-
rých  účtov obce  a pokladňu. Vedie evidenciu 
o investičnom majetku. Pripravuje mesačne 
podklady pre DPH, spracováva štvrťročné a 
ročné uzávierky, inventarizačné zápisy. Je zapi-
sovateľkou Finančnej komisie pre správu obec-
ného majetku.
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Mária Matoleková – pokladníčka. Za rok spra-
cuje viac ako tritisíc pokladničných dokladov. 
Okrem tejto hlavnej činnosti vedie evidenciu  
nájomných bytov, spracováva  vyúčtovanie 
bytov, evidenciu garáží, zodpovedá za výber 
stočného, eviduje žiadosti o sociálne dávky a je 
zapisovateľkou sociálnej komisie a zodpovedá 
za IOMO (Integrované obslužné miesto obča-
na), kde si môžete vyzdvihnúť výpis z registra 
trestov, výpis z obchodného registra, resp. listu 
vlastníctva, ktoré potrebujete pre iné účely ako 
pre obec. 
Silvia Matovičová – matrikárka – vedenie 
všetkých matričných kníh, evidencie obyva-
teľstva, daň z nehnuteľností, evidencia psov, 
overovanie podpisov a listín, rybárske preuka-
zy a pod. 
Michaela Oravcová a Daniela Halašková sú 
pracovníčky na oddelení  kultúry. Plánujú a 
zúčastňujú sa všetkých kultúrnych akcií,  uspo-
radúvaných obcou. Spolupracujú so základnou 
školou a zariadením pre seniorov. Michaela 
Oravcová má na starosti civilnú ochranu obce 
a roznášanie pošty a Daniela Halašková – po-
žiarnu ochranu a spoluprácu s Dobrovoľným  
hasičským  zborom obce.  
Ing. Maroš Dunda – vedúci oddelenia sprá-
vy obecného majetku a životného prostredia 
- spolupracuje a pripravuje podklady na zís-
kanie dotácií. Vydáva rozhodnutia pre výrub 
stromov pre občanov, vypracováva VZN, spra-
cováva podklady pre rozpočet, vedie eviden-
ciu revíznych správ, vysporiadava vlastníctvo 
obce  vo vzťahu  so Slovenským pozemkovým 
fondom, vedie kompletnú agendu čističky od-

padových vôd, vykonáva základnú finančnú 
kontrolu ako vedúci oddelenia príslušných 
zamestnancov. Spracováva príslušné  inter-
né normy a smernice, zúčastňuje sa rokovaní 
obecného zastupiteľstva. 
Veronika Tomašovičová –  okrem vedenia 
všetkých režijných prác v obci  - organizovanie 
a zabezpečovanie údržby verejných priestran-
stiev, bytových a nebytových priestorov ma-
nuálnymi zamestnancami obce a  zásobovania  
má na starosti ako odborne spôsobilá osoba  aj 
cintoríny a vyrubovanie cintorínskych poplat-
kov.
Ing. Gabriela Nádaská – vedie evidenciu žia-
dateľov o dotáciu na fasádu a oplotenie. Vydá-
va stavebné a kolaudačné povolenia pre obča-
nov,  priebežne kontroluje stavby a záverečnú 
fakturáciu. Zúčastňuje sa kontrolných dní, ko-
munikuje so stavebným dozorom,  pripravuje 
podklady do rozpočtu a pod. Je zapisovateľkou 
Komisie pre výstavbu a životné prostredie.
Zuzana Kordiaková – pripravuje  podklady  
pre projektové dokumentácie a s tým spojené 
obhliadky, zabezpečuje  vyjadrenia  od orga-
nizácií ako podklad pre stavebné konanie, vy-
dáva  rozkopávkové  povolenie, ohlasovanie 
drobných stavieb, spolupracuje pri zostavova-
ní rozpočtu, pripravuje podklady na prieskum 
trhu  a pod.   
Zlatica Drobná – vedie evidenciu drobného 
majetku obce a pozemkov. Zodpovedá za od-
padové hospodárstvo, evidenciu nebytových 
priestorov obce. Rozúčtováva spotrebu el. 
energie, vody a tepla. Vedie archív oddelenia 
správy obecného majetku. 

Beáta Matovičová – má skrátenú pracovnú 
dobu a na starosti má hlavne kuchyňu. Poč- 
núc od objednávania, evidenciu, inventarizá-
ciu  až po samostatné vyúčtovanie. Zodpove-
dá za prenájom kultúrneho domu v Paderov-
ciach a tak isto  komunikáciu so záujemcami 
o poskytnutie stravy na akciách objednaných 
zákazníkom.  Zabezpečuje personál  a zásobo-
vanie na tieto akcie.  Spolupracuje s ŠK Blava 
1928.
Toto je len stručný opis hlavných činností, kto-
ré uvedení pracovníci robia. Neuvádzala som 
ani štatistické hlásenia, ktoré podávajú všetci  
zamestnanci, ani to, že každú faktúru, objed-
návku alebo zmluvu musia ošetriť základnou 
finančnou kontrolou  dvaja  zamestnanci (vždy 
zamestnanec a vedúci), neuvádzala som  ani 
to, koľko prieskumov trhu je treba vykonať. 
Možno sa z napísaného  bude zdať, že tej ro-
boty majú málo. Ale porovnala by som to napr. 
s prácou  učiteľa,  vychovávateľa, alebo opat-
rovateľa. Tam by sa tiež pracovná činnosť dala 
vyjadriť  len niekoľkými vetami, ale to,  koľko 
je okolo všetkého  roboty, sa slovami vyjadriť 
nedá.  A opisovať  dopodrobna pracovné nápl-
ne tiež nemá význam, lebo každá práca je špe-
cifická. Pochopia to zväčša iba tí, ktorí pracujú 
v podobnom druhu zamestnania. 
Ak máte záujem, príďte na obecný úrad a po-
rozprávajte sa s nimi. Nesprávajte sa k nim ako 
k poddaným! Sú to takí istí ľudia ako každý z 
vás a zaslúžia si úctu. Veď sme ľudia. 

Božena Krajčovičová, starostka

Pohľad z veže kostola na Bohunice

Obec finančne prispela na 
opravu kostola sv. Michala.

Foto: BH
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kOnEčnE JE OtvOrEnÁ!

Obecná knižnica, ktorá vonia novotou, je ko-
nečne otvorená. Prví čitatelia si mohli prísť 
zapožičať knihy 25.6. Privítali ich krásne, čisté 
priestory s novým nábytkom. Ale čo je naj- 
dôležitejšie, s asi 400 novými knihami. Aj keď 
bola zatvorená, knihy som objednávala a v ška-
tuliach ukladala popri stene čakajúc, kedy ich 
konečne budem môcť pozapisovať. Nebolo to 
jednoduché. Keďže sa menili aj police, spravi-
lo sa i veľké vyraďovanie. Knihy, ktoré neboli 
požičané viac ako 10 rokov, knihy poškodené, 
stratené, sa dávali na kopy. (Vyraďovanie je beh 
na dlhú trať. Ešte tam chvíľu pobudnú. Hlavne 
z nich treba najskôr spraviť zoznam, čo bude 
zas chvíľu trvať.) No a potom zapisovanie, kto-
ré som robila po večeroch a víkendoch. 

Ale je to za nami a ja pozývam všetkých, ktorí 
radi čítajú, do našej knižnice. Čaká na vás veľa 
nových kníh, pri ktorých si oddýchnete.

Chcela by som pripomenúť, že nedržíme od-
borné knihy. Tie zabezpečujú veľké mestské, 
krajské alebo odborné knižnice. My hlavne 
ponúkame knihy, pri ktorých si oddýchnete. 
Už ani neobjednávam veľa náučnej literatú-
ry. Encyklopédie, príručky, slovníky – to sa 
prestalo úplne požičiavať.  Ale nájdete veľa pu-
blikácií s inšpiráciami pre šikovné ruky, ale aj 
kompletné ročníky GEO magazínu, časopisy 
Urob si sám, Poľovníctvo a rybárstvo, Sloven-
ský rybár, Praktická Slovenka a veľa časopisov 
s receptami. Nájdete tu aj tipy na rekreáciu a 
výlety – brožúrky, mapy, propagačné materiály.

Stačí len prísť. Zápisné na rok je 1 € pre čitateľa 
nad 15 rokov a 0,50 € pre deti do 15 rokov. Ot-
vorené je každý utorok od 15.00 do 18.00 hod., 
okrem prvého utorka v poradí v mesiaci, kedy 
je otvorená od 13.00 do 18.00 hod.

BH 
Foto: BH

„trnafskÁ“ 
vEža BOla JEJ 

dOmOv
Keď mal niekto nejaký problém a neve-
del si s ním poradiť, mal sa ísť sťažovať 
buď na lampáreň, alebo babke Blaškovej. 
Márne som hľadala na internete, kto bola 
babka Blašková, akú mala povahu, aký to 
bol človek. Nič o tejto babke som nenašla. 
Osoba, ktorá všetko vie a všetko pozná, 
bola mýtom. Ale článkov o Janke Blaško-
vej, ktorá vystupuje pod krycím menom 
bapka Blašková, bolo neúrekom. 
Dočítala som sa, ako ju na recepcii Ta-
traskla objavil redaktor Benjamín Škreko 
a odvtedy píše do Trnavského hlasu, a 
to hlavne v „trnafčine“ . Ešte aj teraz jej 
príspevky môžete nájsť v týždenníku Tr-
navsko. Neraz sú to aj príspevky z našej 
obce.  Často hovorí, že trnavská veža bola 
jej domov. Dnes už viac ako desaťročie 
žije v Jaslovských Bohuniciach, kde sa 
prisťahovala práve z Trnavy.
25. októbra 2018 krstila svoju už štvrtú 
knižku. Od roku 2009 získala práve za 
svoju publikačnú činnosť veľa ocenení a 
uznaní:
r.  2009, 2011, 2012, 2013, 2015 – Čestné 
uznanie v kategórii próza v celoslovenskej 
súťaži o Cenu Slovenského učeného tova-
rišstva,
r. 2010, 2014 – Cena primátora mesta 
Trnava, 
r. 2017 – Cena predsedu Matice sloven-
skej 
r. 2018 – 1. miesto v próze o Cenu Sloven-
ského učeného tovarišstva a Čestné uzna-
nie predsedu Trnavského samosprávneho 
kraja,
r. 2019 -  Čestné uznanie za tvorivé autor-
ské publikovanie.
Pani Blaškovej v jej ďalšej činnosti pra-
jeme hlavne pevné zdravie a nech jej to 
píše! 

Božena Krajčovičová

rozbitá 
zástavka

fOtOnOviny
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navštívil nás potomok pôvodných  majiteľov kaštieľa 

Už niekoľko rokov som komunikovala s 
pani Martinou  Stieglbauer. Je to Slovenka 
pochádzajúca z Oravy, žijúca v Nemecku. 
Dôvodom komunikácie bol potomok rodiny 
Dezasse, ktorý sa zaujíma o svojich predkov, 
pochovaných  v hrobke na starom cintoríne. 
Jeho návšteva bola vždy na spadnutie, ale 
potom sa zasa odmlčali. Tak to pokračova-
lo niekoľko rokov. Až v tomto roku ma pani 
Stieglbauer oslovila cez sociálne siete a stret-
nutie sme dohodli behom dvoch týždňov. 
Prišiel deň „ D“ - 5.6.2019 - návšteva vzácneho 
hosťa. Stretnutie som dohodla s novými maji-
teľmi  kaštieľa symbolicky V kaštieli Dezasse 
Jaslovské Bohunice. Súčasní majitelia sa veľmi 

potešili a navrhli, že pripravia aj pohostenie.  
Už pri vstupe do haly vidno, že priestory boli 
zrekonštruované pod dohľadom odborníka.  
Dobrý dojem z reprezentačných priestorov 
umocnilo milé privítanie majiteľov kaštieľa.  
Gróf Miklos Dezasse pochádza z piatej gene-
rácie rodiny, ktorá postavila kaštieľ.  
Pri niekoľkochodovom zážitkovom menu roz-
prával  o  svojich predkoch a, samozrejme, aj o 
svojej rodine.  
Narodil sa v Budapešti, ukončil  štúdium ako 
stavebný inžinier na Technickej univerzite 
v Mníchove,  je ženatý a má dve dcéry. Spo-
mínal, že v Jaslovských Bohuniciach je už 
tretíkrát. Jeho hlavným záujmom je finančne 

pomôcť pri obnove rodinnej hrobky Dezasse. 
Doteraz nemal možnosť do nej nahliadnuť, 
pretože údajne neboli od nej kľúče. V hrobke 
je pochovaných niekoľko jeho príbuzných.  V 
družnom rozhovore prebehlo päť hodín ako 
voda.  Niečo po 18. hodine sme odchádzali z 
kaštieľa. Našou ďalšou zastávkou bola hrobka 
Dezasse na starom cintoríne v Bohuniciach. 
Bola postavená v roku 1826. Nad hlavným 
vchodom je nápis „Najlepšej mame vďačné 
deti“ a erb rodiny Dezasse. Tvoria ho tri strie-
borné ľalie a lovecký roh. Na vrchu je koruna. 
Počet perličiek na korune určoval, či išlo o rod 
baróna, grófa alebo kniežaťa.  Hlavným vcho-
dom sa dostaneme do miestnosti, ktorá prav-
depodobne slúžila na vystavenie pozostatkov 
mŕtveho. Do hrobky sa vchádza zozadu. Gróf 
Miklós Dezasse vošiel aj do hrobky a pofotil 
si náhrobné tabuľky, na ktorých bolo napísané, 
kto je v hrobke pochovaný. Truhly so zosnu-
lými sú zabetónované v stene.  V hrobke sa v 
tichej spomienke rozlúčil so svojimi príbuzný-
mi. 
Hrobka Dezasse je síce majetkom obce, ale do 
jej obnovy sa dlhé roky neinvestovalo, a preto 
pán gróf poprosil, aby sme ju dali opraviť. Po 
spracovaní jednoduchej štúdie a rozpočtu  ho 
budeme informovať o tom, koľko bude oprava 
stáť. Prisľúbil, že by sa chcel finančne podieľať 
na jej oprave.  Rekonštrukciu by sme chce-
li stihnúť do októbra tohto roku, kedy je pán  
gróf Miklós Dezasse pozvaný na oficiálne ot-
vorenie Kaštieľa Dezasse Jaslovské Bohunice.  
Zaželaním šťastnej cesty domov sme sa pred 
19. hodinou rozlúčili. 

Božena Krajčovičová
Foto: BH

Gróf Miklos Dezasse - Foto nám poskytli súčasní majitelia kaštieľa Dezasse

Hrobka rodiny Dezasse Nápis s erbom
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navštívili sme jadrovú elektráreň v rumunsku

Z plánovaných 5 blokov sú doteraz v prevád-
zke iba dva. Reaktory typu CANDY 6 sú ťaž-
kovodné kanadského typu. Na chladenie sa 
nevyužíva voda z Dunaja, ale vyrobená ťažká 
voda. Ako palivo využívajú prírodný urán, 
teda nie sú závislí od dovozu obohateného 
jadrového paliva zo zahraničia. Na pôde jad-
rovej elektrárne nás privítal jej riaditeľ, ktorý 
nás oboznámil s technickými parametrami 
elektrárne a vývojom jadrovej energetiky v 
Rumunsku. V rámci exkurzie sme absolvova-
li prehliadku kontrolovaného pásma, trena-
žér blokovej dozorne, ale aj blokovú dozorňu 
s prevádzkujúcim personálom. 
Riaditeľ elektrárne nás v rámci diskusie 
oboznámil s tým, že pracujú na predĺžení 
životnosti elektrárne a taktiež, že uvažujú 
o spustení 3. a 4. bloku elektrárne. Na našu 
otázku, ako sa k spusteniu blokov stavajú 
obyvatelia, žijúci v okolí elektrárne, odpo-
vedal, že pozitívne, nakoľko to chápu tak, že 
vzniknú nové pracovné miesta. Zaujímalo 
nás aj to, kde skladujú vyhorené palivo. Podľa 
jeho vyjadrenia je to v lokalite elektrárne. 

Využívaním jadrovej energie Rumunsko 
ročne znižuje emisie skleníkových plynov až 
o 10 miliónov ton.
Po obhliadke elektrárne účastníkov pracov-
nej cesty pozval starosta mesta Cernavoda 
Liviu Negoita na pracovný obed (podľa času, 
v ktorom sa konal, to mohla byť skôr večera).  
S primátorom a viceprimátorom sme si vy-
menili skúsenosti v rámci samosprávy. Naj-
viac nás však zaujímalo, ako profitujú z toho, 
že na svojom území majú jadrovú elektráreň. 
Podľa jeho vyjadrenia je to až 40 % z rozpoč-
tu mesta. Náročný pracovný deň sa skončil 
vo večerných hodinách. 
Ďalší deň sme absolvovali prehliadku parla-
mentu v Bukurešti, postaveného ešte za vlády 
diktátora Nicolae Ceaușesca [čaučeska], kto-
rý si ho staval ako svoje sídlo. No nenasťaho-
val sa doň, pretože bol spolu aj s manželkou v 
roku 1989 popravený. 
Nám ako cudzincom sa veľmi páčilo, ako je 
centrum Bukurešti vybudované. Hlavná ulica 
bola vybudovaná podľa vzoru najkrajšej uli-
ce sveta v Paríži Champs-Élysées, ale ešte o 

2 metre širšia. No samotní Rumuni nie sú z 
tejto výstavby nadšení, pretože za obeť padlo 
viac ako 9-tisíc historických budov a boli po-
stavené nové, modernejšie, ktoré mali slúžiť 
najvyšším komunistickým pohlavárom. Dlho 
po smrti diktátora  v týchto budovách nikto 
nebýval, ale teraz tam  žije stredná a vyššia 
vrstva obyvateľstva. Len kvôli parlamen-
tu bolo zbúraných viac ako dvetisíc budov. 
Búranie a likvidácia budov trvala 4 roky a 
samotná výstavba parlamentu päť rokov. In-
teriér parlamentu je honosný, pričom použité 
materiály, ale aj firmy, ktoré ho stavali, boli 
čisto len z Rumunska. 
Čo nás veľmi milo prekvapilo, bolo množ-
stvo zelene a parkov v Bukurešti, ale pri pe-
šej chôdzi si návštevník musí dávať pozor na 
chodníkoch, lebo tie sú v dezolátnom stave. 
Na niektorých miestach rozobraný a kocky 
povyhadzované po chodníku. 
Vo štvrtok hneď po raňajkách sme sa chystali 
na cestu domov. 

Božena Krajčovičová
Foto: Miroslav Sučák

Pravidelne každý rok sa členovia OIK (Občianska informačná komisia) zúčastňujú zahraničnej pra-
covnej cesty, zameranej na poznávanie lokalít, v ktorých sa nachádza jadrová elektráreň. V tomto 
roku to bolo v dňoch 17. - 20.6. Rumunsko a jeho jediná jadrová elektráreň Cernavoda. S jej výstavbou 
sa začalo na začiatku 80. rokov minulého storočia.  

  Pred rumunským parlamentom
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www.envipak.sk
www.triedime.sk

Niektoré obce používajú jednu zbernú nádobu na viaceré druhy odpadov,  
napr. na kovy, plasty a nápojové kartóny.

PATRIA SEM nevratné obaly zo skla z 
alkoholických alebo nealkoholických nápojov, 
poháre, sklenené črepy, tabuľové sklo (väčšie 
množstvo patrí na zberný dvor).

SKLO

PATRIA SEM noviny, časopisy, reklamné 
letáky, stlačené krabice, kartóny, papierové 
obaly, kancelársky papier (v malom množstve 
aj papier s kancelárskymi sponkami alebo 
skartovaný papier).

PAPIER
PATRIA SEM
 
Neznečistené stlačené alebo zošliapnuté PET 
fľaše z nápojov, obaly z pracích a čistiacich 
prostriedkov alebo kozmetiky a pod.
 
Kovové obaly, nápojové plechovky, konzervy, 
kovové výrobky a súčiastky, alobal.
 
Vypláchnuté stlačené alebo zošliapnuté obaly 
z džúsov, mlieka, smotany.

PLASTY, 
KOVY, 
NÁPOJOVÉ 
KARTÓNY

SNAŽTE SA ODPAD 
NETVORIŤ VÔBEC. 
Zálohované obaly nepatria do koša, vráťte 
ich do predajne. Trieďte odpad, oplatí sa to 
finančne. Za vytriedený odpad občan neplatí, 
jeho zber hradia výrobcovia prostredníctvom 
OZV ENVI – PAK.

PRED VYHODENÍM 
ZOŠLIAPNITE
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Rodinné oslavy MDD sa konali 1.6. v amfiteátri a zúčastnilo sa ich približne 400 detí. Prezentova-
li sa policajti z nášho obvodného oddelenia, vedomostné stanovište pripravili členovia Poľovného 
združenia Blava. Veľký záujem bol aj o Kluby historickej kultúry. Vodácko-turistický klub sa s 
deťmi  člnkoval na rybníku, členovia DHZ Jaslovské Bohunice spravili obľúbenú penu. Ukážka 
psovodov, jazdenie na koníkoch jazdeckého klubu AXA, súťaže, ktoré pripravili naši deviataci 
zo ZŠ, ktorí aj  pri nich asistovali, to všetko prispelo k výbornej nálade. Pre deti boli priprave-
né aj atrakcie, maľovanie na tvár, trampolíny, jumping, predajné stánky. Na konci pekného dňa 
vystúpilo divadielko Zvedavka a kúzelník. Tradične sa vypustili balóny. Nasledovala opekačka a 
diskotéka. Akcia bola úspešná  aj počasie vyšlo na výbornú.

Danka D.
Foto: Danka H.

MDD
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MDD
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  17.6.2019           4.7.2019

fOtOrEpOrtÁž

  Rekonštrukcia Sídliska Foto: PB
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akcie kuchyne paderovce v roku 2018
V roku 2017 sme dali do povedomia našich občanov i okolia ponuku 
využiť priestory klimatizovanej sály a klubovne s možnosťou kuchyne v 
Dome kultúry v Paderovciach. 

Pripravili sme 11 akcií pre našich občanov a návštevníkov z okolia a 5 
akcií pre obec Jaslovské Bohunice.

V roku 2018 sme pokračovali, kedy sme pripravili spolu 32 akcií - 18 pre 
našich i cezpoľných. Záujem bol hlavne o životné jubileá, promočné, 
birmovné a krstné obedy, svadby.

 V priebehu roka sme varili na obecné akcie - slávnostné večere pre 
obecné zastupiteľstvo, Deň učiteľov, Uvítanie do života, obed pre OIK, 
guláš na stavanie mája, hodové posedenie starostov, pripravovali sme 
catering na futbalový turnaj ZSFZ, Športový deň ZMO, pre deti letné-
ho obecného tábora, pre deti v tábore tenisového klubu a tiež volebné 
občerstvenie. 

Vo februári sme predávali zabíjačkové špeciality spolu s cateringom 
a stánkom s občerstvením na Pochovávanie basy. Pre Športové kluby 
Blava sme pripravili hodové občerstvenie a catering na 90. výročie or-
ganizovaného športu, kde sme mali aj stánok s občerstvením. Tí, ktorí 
odchádzali, boli spokojní. 

V tomto roku sme pripravili do marca sedem akcií. 

Výzvou pre nás na rok 2019 je pokračovať a napredovať, hlavne pre na-
šich občanov, čo je našou prioritou.

Bm
foto: archív

Blíži sa čas rOdinnEJ Oslavy a nEviEtE sa rOZhOdnúť, 
kdE Ju uspOriadatE?

V Dome kultúry v Paderovciach prenajímame klimatizované priestory na organizovanie menších svadieb, rodinných osláv, firemných akcií, 
školení. V ponuke máme aj služby kuchyne, kde si môžete objednať menu podľa vlastného výberu. Kapacita je do 100 miest.

Informácie, objednávky a konzultácie: Beáta Matovičová
mobil: +421905 286 649

e-mail: kuchyna@jaslovske-bohunice.sk

Kuchyňa Paderovce varí denne stravu pre dôchodcov s možno-
sťou dovozu do domácnosti. Záujem majú aj občania Padero-
viec a Radošoviec. Pre mobilných občanov je výdajňa obedov v 
jedálni pod poštou. V stredu je možné v jedálni si kúpiť obedo-
vé lístky v čase obeda od 10.30 do 11.30 hod. Obed je potrebné 
si objednať najlepšie deň vopred na čísle 033 55 92 440 alebo 
v jedálni v čase výdaja obedov. Ak sa stane, že si niekto ob-
jednaný obed nepríde vyzdvihnúť v čase výdaja obedov, môže 
si ho vyzdvihnúť na obecnom úrade v čase úradných hodín. 
Varíme jedlá s domácou receptúrou, zväčša mäsité, o ktoré je 
väčší záujem. Ale ponúkame možnosť stravovania pre všetkých 
našich občanov aj cezpoľných, tiež pre mamičky na materskej 
dovolenke aj pre deti v čase letných prázdnin.

bm

pOnúkamE
stravOvaniE

kuchyňa paderovce
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Apríl priniesol aj k nám do Bohunky prvé hre-
jivé lúče, čo sme, samozrejme, hneď využili a 
s našimi klientmi sme sa vybrali na dvor. Deň 
narcisov, ktorý tento rok pripadol na 11.4., sme 
si pripomenuli aj u nás v Bohunke, kedy nás 
pri tejto príležitosti prišli navštíviť žiačky zo 
ZŠ Jaslovské Bohunice. Začiatok apríla patril 
samozrejme aj posledným prípravám na veľ-
konočné sviatky. 
Na konci apríla nás prišli navštíviť deti z MŠ 
Žlkovce s krásnym jarným programom. O zá-
bavu sa nám postaral aj folklórny súbor Obstr-
léze z Pezinka.
U nás v Bohunke však nezabúdame ani na 
našich jubilantov. Pri tejto príležitosti nás pri-
šiel navštíviť folklórny súbor Trakovičanka. 
Spoločne sme si zaspievali, zatancovali a na 
mladosť zaspomínali. Rovnako ako na celom 
Slovensku aj naši klienti sa zúčastnili volieb 
prezidenta 2019. 
V máji sa naši klienti pustili do tvorby sva-
dobného daru pre našu kolegyňu. Pomerne 
jednoduchým spôsobom prehýbania papiera 
a jeho následným spájaním sme vytvorili nád-
herné labute metódou origami. Táto japonská 
skladačka sa nám zdala spočiatku náročná, ale 
so skladaním sme si poradili veľmi rýchlo a ši-
kovne. Popritom sme spomínali na svadobné 
tradície a zvyky z čias, keď sa vydávali a ženili 
naši klienti. 
Pri príležitosti vzácneho sviatku Dňa matiek 
nás prišli navštíviť a potešiť svojím vystúpe-
ním deti z našej základnej aj materskej školy. 
Vystúpenie plné tvorivých nápadov potešilo a 
spríjemnilo dopoludnie. Krásne zdobené kroje 
pripomenuli našim klientkam obdobie dedin-
ských zábav, svadieb, tradícií a slávností.
Zasadili sme si voňavé bylinky, ktoré nám te-
raz príjemne stimulujú naše čuchové bunky. 

Okrem toho sme sa pustili do tvorby herbáru. 
Herbáre, knihy s opismi rastlín a podrobnosťa-
mi o ich liečivých účinkoch, začali byť popu-
lárne v šestnástom storočí. Výnimočnými pri 
tejto práci s klientmi a pri  spoločných chvíľach 
sú prvky aromaterapie a reminiscencie. Klienti 
spomínajú na svoje domáce záhradky, pestova-
nie pivónií a ruží rôznych farieb, margarétok 
či klinčekov. Liečivé rastliny - mäta, nechtík 
obyčajný, materina dúška, baza im zase v mysli 
vynoria poznatky o liečivých účinkoch týchto 
bylín. Vďaka sponzorovi pánovi Krajčovičovi 
sme tento rok opätovne v samozavlažovacích 
kvetináčoch posadili rajčiny a papriku.
Kvetinárstvo Hadzima nám darovalo kvety, 
ktoré nám svojou krásou robia radosť, za čo 
veľmi pekne ďakujeme.
Veľká vďaka patrí našim dobrovoľníkom, ku 
ktorým neodmysliteľne patria aj naši harmoni-
kári. Chvíle strávené s nimi sa tešia veľkej obľu-
be. Tentoraz sa k nim pridala aj vnučka našej 
klientky. Mladá huslistka je členkou detského 
folklórneho súboru. Červené jabĺčko vo vrec-
ku mám, Páslo dievča pávy, Po nábreží koník 
beží - tieto piesne boli príjemným spestrením 
dopoludnia v Bohunke. 
V júni sa u nás v Bohunke konala ďalšia vý-
nimočná udalosť, ktorou bola prvá sv. omša 
v novo upravených vonkajších priestoroch 
nášho zariadenia. Omša bola krásna v sprie-
vode spevu vtákov. Dokonca aj počasie nám 
prialo a nebolo tak horúco. Klienti ako aj per-
sonál mali obrovskú radosť. 
Ešte raz srdečná vďaka našim dobrovoľníkom, 
ktorí si nájdu čas na spestrenie a spríjemnenie 
chvíľ našich klientov. 

M.L.
foto: V. CH.

OBčasník Z BOhunky

harmonikári sa tešia veľkej obľube  

LeTO BUď 
pochválené
Jar sa nebadane prehupla do leta 

a okolo nás kypí príval života. 
Kvety vydychujú svoju sladkú vôňu, 
konáre stromov začínajú oťažievať 
pod množstvom sladkých plodov 
a na poliach sa vlnia lány chlieb 

sľubujúc ich klasov. 

Ani zvieratá a vtáci 
sa nedajú zahanbiť, 

všetci sa chcú svojím novým
 potomstvom pochváliť. 

Škoda, že leto trvá tak krátko, 
ale všetko raz musí skončiť 

ani ľudský život sa nedá 
do nekonečna žiť. 

A preto si užívame tú krásu okolo 
nás a prosíme, Bože, daj nech ju 

vidíme o rok zas. 

autorka: M.G.
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V sobotu  4.5. 2019 sa v našej obci uskutočnil Trhový deň. Prišli 4 predajcovia s rôznymi 
druhmi priesad, kvetín, zeleniny a ovocia. Kupujúci si mohli vybrať a nemuseli cestovať. 
Počasie bolo premenlivé, ale nakoniec sa  akcia  vydarila.

text: M.O., foto: M.O

dEň ZElEniny

fOtOnOviny

Realizácia odkanalizovania križovatky Trnavská, 
Záhumenická a Záhradná, kde sa pri dažďoch držala voda.
Foto: BH
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fOtOrEpOrtÁž

Deň

matiek

Foto: DHa, MO
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fOtOrEpOrtÁž

stavanie mája

Foto: DHa, MO
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špOrt

Blavíčatá majú najlepší fanklub

Blavíčatá začali trénovať ihneď po zimných 
prázdninách v telocvični v kasárňach. Po-
pri tréningovom procese sme absolvovali 
niekoľko halových turnajov. SPORTA CUP 
v Hlohovci (3.miesto), turnaj, ktorý organi-
zovala Lokomotíva Trnava (8.miesto), turnaj 
v Močenku (8.miesto), turnaj ObFZ Trnava 
v mestskej ŠH (1.miesto) a náš turnaj, ktorý 
organizujeme každý rok v Hrnčiarovciach 
nad Parnou (1. miesto Blavíčatá „A“, 5. mies-
to Blavíčatá „B“).
Som rád, že sa nám podarilo sfinalizovať ná-
pad - vytvoriť hymnu Blavíčat, na ktorej sa 
podieľali aj samotné deti. Kto si ju chce vy-
počuť, nájde ju na FB stránke Blavíčatá alebo 
na www.skblava.sk.
Hneď, ako to počasie dovolilo, sme začali tré-
novať na štadióne. V apríli odštartovala jarná 

časť súťaže predprípraviek ObFZ Trnava U10. 
Nakoniec sa Blavíčatá tešili z titulu vo svojej 
vekovej kategórii, keď so 16 zápasov 15 vyhrali 
a jeden remizovali.
Najlepším strelcom súťaže sa stal s 59 gólmi 
Tomáš Satina.
Víťazný pohár a medaily si deti, oblečené v 
majstrovských tričkách, slávnostne prevzali z 
rúk zástupcov ObFZ Trnava na našom štadió-
ne pred zápasom A mužstva.
Po sezóne nás ešte čakal kvalitný medzinárod-
ný turnaj v Kolíne (ČR) spojený s výletom do 
Prahy, ktorý mali hráči takpovediac za odme-
nu. Na turnaji sme síce skončili až na 14. mies-
te, no chalani nazbierali veľa skúseností a hlav-
ne zážitkov. Z turnaja sme si predsa odniesli 
jedno prvenstvo, ktoré vyhlasovali usporiada-
telia. A to získali rodičia ako najlepší fanklub! 

Samotný turnaj bol na veľmi vysokej úrovni či 
už z hernej alebo usporiadateľskej stránky.
V predposledný júnový víkend nás ešte čakala 
milá akcia v parku - ukončenie sezóny pre deti 
aj rodičov,  kde sa varil guláš, opekali špekáčky, 
rozprávalo, hodnotilo a, samozrejme, stanova-
lo.
Táto akcia bola aj moja rozlúčka ako trénera 
Blavíčat. 
Touto cestou by som sa chcel poďakovať za 
krásne 3 roky strávené v úlohe trénera hlavne 
deťom, rodičom, fanúšikom a v neposlednom 
rade zástupcom klubu ŠK BLAVA 1928 Jaslov-
ské Bohunice za možnosť trénovať tak skvelé 
deti.

Matej Meško
foto: archív ŠK Blava 1928

Na výlete v Prahe
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Turnaj ObFZ Trnava

Rozlúčka v parku
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Cieľom je, aby čo najviac detí z našej 
obce aktívne športovalo a zvyšovalo svo-
ju mentálnu či kondičnú úroveň v spolo-
čenskej oblasti menom futbal.
Nikdy nie je neskoro začať!

Oznamujeme všetkým, ktorí majú záu-
jem dať na najmasovejší šport menom 
futbal svoju  ratolesť v ŠK Blava 1928 Ja-
slovské Bohunice do rôznych vekových  
kategórií, môžete sa hlásiť na tel.: 0905 
623 988 - Mgr. Marek Juhász.

Mgr. Marek Juhász  

nikdy niE
 JE nEskOrO

Tabuľka po súťažnom ročníku 2018/2019 A mužstvo ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice 
Klub Z V R P Skóre B K +/-

1 Spartak Myjava 26 18 3 5 60:20 57 15 18 223.85

2 OK Častkovce 26 16 4 6 48:23 52 14 13 215.35

3 ŠPORTOVÉ KLUBY BLAVA 1928 26 14 5 7 44:34 47 13 8 217.65

4 FK TEMPO Partizánske 26 12 8 6 50:32 44 12 5 217.55

5 TJ Partizán Domaniža 26 12 6 8 48:36 42 11 3 215.75

6 OŠK Trenčianske Stankovce 26 11 7 8 57:25 40 10 1 216.3

7 FC Slovan Hlohovec 26 12 4 10 44:48 40 9 1 221.05

8 TJ Slavoj Boleráz 26 10 6 10 36:34 36 8 -3 211.65

9 MFK Vrbové 26 7 8 11 35:38 29 7 -10 207.4

10 OFK Baník Lehota pod Vtáčnikom 26 8 5 13 33:43 29 6 -10 208.45

11 FC Baník Prievidza 26 7 6 13 34:53 27 5 -12 210.7

12 OFK Trebatice 26 7 4 15 31:48 25 4 -14 214.85

13 FK Spartak Bánovce nad Bebravou 26 7 3 16 33:61 24 3 -15 221.9

14 TJ Partizán Prečín 26 5 3 18 32:90 18 2 -21 222.8

15 ŠK Slovan Šimonovany - Partizánske
(odstúpené) 0 0 0 0 0:0 0 1

futbalová sezóna a mužstva 2018/2019 sa skončila 

Po jesennej časti, kedy sme zimovali na pr-
vom mieste, prišla zmena týždeň pred jar-
nou časťou, pretože sa odhlásilo mužstvo zo 
Šimonovian a nasledovala zmena v tabuľke. 
V zimnom období sme trénovali 3 – 4-krát a 
odohrali sme aj prípravné zápasy, v ktorých 
sme skúšali rôzne herné štýly. Po odhlásení 
mužstva Šimonovian sme padli na 3. miesto 
v tabuľke a po voľnom kole a prehre v Hlo-
hovci sme klesli na 5. miesto. Aj keď sme 
prvé dva vonkajšie zápasy bodovo nezvládli a 
tesne prehrali 1:0 v Lehote pod Vtáčnikom a 
v Hlohovci 2:1, samotný herný prejav bol na 
slušnej úrovni a to povestné šťastie, ktoré sme 
mali v jesennej časti, sa od nás odvrátilo. Ale 
my sme oň bojovali až do samotného konca 
aj keď sme sa trápili s rôznymi absenciami, 

zraneniami a pracovnými absenciami. Stále 
so zranením laboruje Tomáš Dóka. Zranil 
sa Jakub Janso a Lukáš Demovič, ktorí boli 
piliermi v stredovej formácii, Martin Macho-
vič dohrával posledné kolá so sebazaprením 
a menší výpadok mal aj Peter Kaniščák. Ak 
k tomu pridáme ešte študijné a pracovné po-
vinnosti Denisa Balúna, Petra Krajčoviča a 
Daniela Hlucha, tak sme to všetko zvládli na 
jednotku.
Futbalová sezóna napísala svoju ďalšiu etapu, 
ktorá je už za nami. Treba povedať, že v tom-
to súťažnom ročníku máme za sebou úspeš-
nú futbalovú časť-  A mužstvo skončilo na 
krásnom 3. mieste po 25 kolách so 47 bodmi 
z možných 75 a so skóre 44:34. V mládež-
níckych kategóriách ide hlavne o pohybovú 

kultúru na upevnenie zdravia, telesnej a du-
ševnej zdatnosti a na zvyšovanie športovej 
výkonnosti. 
ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice sa chce 
celej športovej verejnosti – funkcionárom, 
trénerom, hráčom, rodičom, členom, fanú-
šikom, podporovateľom, Obecnému úradu 
Jaslovské Bohunice, poslancom obce Jaslov-
ské Bohunice, starostke – prezidentke Bo-
žene Krajčovičovej poďakovať za podporu. 
Spoločne dávame obci, občanom futbalovo 
kultúrny život. 
Ešte raz ĎAKUJEME.

Mgr. Marek Juhász, predseda klubu
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dali smE 
šancu
našim prípravkÁrOm

Do jarnej časti súťažného ročníka 
2018/19 mužstvo U-12 vstúpilo už bez 
svojho kapitána a ťahúňa mužstva Bo-
hunického, ktorý sa vrátil do Kátloviec. 
Do Lokomotívy si to namieril aj náš stre-
lec Dvorák. Keďže bodov sme mali dosť, 
rozhodli sme sa dať šancu našim prí-
pravkárom a žiadne cezpoľné posily sme 
nehľadali. Zo začiatku bolo naše oslabe-
nie  citeľné, ale postupne sa mladíci oťu-
kávali a získavali skúsenosti s futbalom 
na veľkom ihrisku. Výborný výkon po-
dali najmä v domácom zápase s vedúcim 
Cíferom, ktorý sme prekvapujúco zdola-
li 2:1. Ku koncu súťaže sme už podávali 
sľubné výkony a to je dobré znamenie do 
budúcna. Sezónu sme napokon zakonči-
li na 11. mieste s 29 bodmi. Chlapcom 
by som chcel poďakovať za ich zodpo-
vedný prístup a snahu. Menovite chcem 
pochváliť chlapcov, ktorí v žiakoch kon-
čia. Lukáš Kostolanský i Martin Bošnák 
boli v tréningu i v zápasoch príkladní a 
svojim mladším spoluhráčom ochotne 
pomáhali. Všetkým žiakom prajem prí-
jemný letný oddych a verím, že sa vrátia 
zdraví a plní síl do ďalšej práce. 
Zostava: Kostolanský, Baranovský, Bu-
gár, Wagner, Klč, Tomašovič T., Kosmál, 
Bardáč, Bajza, Kadlečík, Pavlovič, Ná-
daský, Holec, Bošnák, Bašnák, Kubišta

Tréner: Mgr. Martin Machovič

mali sme najlepšieho strelca súťaže 

Sezóna 2018/2019 je pomaly za nami a je tu čas 
na krátke hodnotenie mužstva Prípravka U-12 
ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice. 
V dlhodobej súťaži sme obsadili 3. miesto so 
skóre 129:16 a s celkovým počtom získaných 
bodov 43. V mužstve sme mali aj najlepšie-
ho strelca našej súťaže. Stal sa ním 43-gólový 
Adam Bobák. Počas sezóny sme sa zúčastnili 
niekoľkých turnajov (Trnava, Veľké Kostoľany) 
a ako je už tradíciou, sami sme organizova-
li zimný halový turnaj v Hrnčiarovciach. Po 
skončení tejto sezóny odchádzajú 7 hráči - roč-
ník narodenia 2007 -  do žiackej kategórie, a 
preto je obrovská výhoda, že máme kategóriu 
predprípravky, odkiaľ budú ďalší hráči pre-
sunutí do prípravky. Chlapcom, ktorí sa po-
súvajú o kategóriu vyššie, chcem popriať veľa 

zdravia a športových úspechov. 
V neposlednom rade by som chcel poďakovať 
rodičom za ich podporu pri zápasoch a za ve-
denie svojich detí k športu. Ďakujem vedeniu 
klubu ŠK BLAVA na čele so starostkou obce 
Boženou Krajčovičovou a predsedom klubu 
Marekom Juhászom za vytvorené podmienky 
a možnosť stáleho napredovania detí.
Zostava prípravky ŠK Blava sezóna 2018/2019
Filip Baranovský, Nikolas Wagner, Tomáš 
Bugár, Alex Nádaský, Samuel Satina, Adrián 
Pavlovič, Adam Bobák, Lukáš Juhász, Timotej 
Melicher, Filip Matolek, Tomáš Satina, Lukáš 
Žemla, Adam Čeliga, Andrej Junas, Martin Ju-
nas, Dominik Holec, Michal Tomovič

tréner Marek Maška
foto: archív
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detský davis cup a fed cup

Zľava Liana Remenárová, Tamara Zimová, Sofia Svidraňová

Naše družstvo je v strede fotky: Matej Rapant, Tadeáš Varga, Tobias Pollák, Adam Bartek, kapitán Mário Rapant



29Blavské noviny
Po niekoľkých rokoch pauzy, keď mal náš teni-
sový klub nedostatok detských hráčov, sa po-
darilo postaviť dve družstvá na Detský Davis 
Cup a Fed Cup do 10 rokov. Súťaž sa hrala  8. – 
9. 6. 2019, kedy teplota na teplomere ukazovala 
35°C. To, však, našich malých tenistov neodra-
dilo a na kurtoch sa, veru, zapotili.   
Chlapčenský Davis Cup sa hral v Topoľčanoch 
a TK ŠK Blava 1928 reprezentovali Adam Bar-
tek, Matej Rapant, Tadeáš Varga a Tobias Po-
llák. Hoci chlapci ako družstvo svojich súperov 
nezdolali, Maťovi Rapantovi sa podarilo vyhrať 
niekoľko zápasov. Teší nás záujem chlapcov, 
ktorí sa nevedeli dočkať a neustále sa vypyto-
vali, kedy už môžu nastúpiť na zápas. Ani po-
časie či únava ich neodradili. 
Dievčatá svoje zápasy odohrali v Piešťanoch a 
boli to  Liana Remenárová, Sofia Svidraňová a 
Tamara Zimová. Naše nádejné tenistky boli o 

niečo úspešnejšie a získali 4. miesto. Boli vý-
borný tím, povzbudzovali sa a bojovali o každú 
loptu.
 Hoci mnohí súperi boli od tých našich starší, 
zahanbiť sa naše deťúrence, veru, nedali. Krô-
čik po krôčiku napredujú a táto súťaž bola pre 
nich veľmi dobrou skúsenosťou. Ktovie, mož-
no si teraz len obzerali prostredie a pripravova-
li si pôdu, aby si o rok vybojovali postup. 
V septembri nás čaká ešte Detský Davis Cup 
a Fed Cup do 8 rokov, na ktorý taktiež plá-
nujeme prihlásiť dve družstvá. Tak, hor sa do 
trénovania! Držte našim najmenším hráčom 
palce, aby náš klub a obec reprezentovali čo 
najlepšie a aby si tento šport užívali a tešili sa 
z neho. 

Mgr. Ivana Michalicová     
foto: Jana Remenárová

ak chceme niečo dokázať, musíme niečo obetovať
tenisový klub v súťaži družstiev

Družstvo detí: zľava kapitán Patrik Obal, Sofia Svidraňová, Matej Rapant, Liana Remenárová, Adam Bartek, družstvo súpera

Po dvoch mesiacoch končí súťaž družstiev. 
Pre hráčov, kapitánov a niektorých rodičov 
toto obdobie znamenalo vyťažený každý ví-
kend, pre trénera organizovanie, manažovanie 
a kombinovanie. A ako sme v Západosloven-
skom regióne obstáli? 

Náš klub postavil v tejto sezóne 7 družstiev. 
Zmiešané družstvo detí do 10 rokov, ktoré 
reprezentovali hráči: A. Bartek, L. Remenáro-

vá,  M. Rapant a S. Svidraňová. Pre tieto deti 
to bola ich prvá skúsenosť s takouto súťažou 
a vysporiadali sa s ňou statočne. Skončili na 5. 
mieste. 

V družstve starších žiakov bojovali: A. Micha-
lica, M. Kuba Danaj, M. Ježek, A. Riegel  a T. 
Oravec. Chlapci získali 1. miesto a postúpili do 
I. triedy. 

Za dorastencov hrali P. Kučera, J. Dobrovod-
ský, S. Kovář, A. Michalica a M. Kuba Danaj. V 
tejto skupine nastala zaujímavá situácia, ktorá 
našich chalanov posunula na MSR.  

Dorastenky mali vo svojej súťaži najviac súpe-
rov, preto dievčatá z A družstva ešte majú pred 
sebou jedno kolo. Zatiaľ, však, všetky zápasy 
vyhrali a sú na 1. mieste. To pre nich znamená 
postup do I. triedy. Vybojovali ho: L. Nádas-
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ká, E. Brandisová, N. Mrvová, D. Ivaničová a 
M. Matejčíková. Družstvo B také úspešné síce 
nebolo, ale dievčatá sa snažili a bojovali ako 
mušketierky. Baby M. Matejčíková, T. Šveco-
vá, A. Hetešová, M. Pálková, T. Machovičo-
vá, M. I. Lopatka a A. Holovičová obsadili 6. 
miesto. 

Ženy v zložení A. Matejčíková, L. Remenáro-
vá, A. Mrvová, L. Nádaská, Ž. Čuboňová, M. 
Matejčíková, N. Mrvová a T. Švecová obsadili 
výborné 4. miesto.

Ambiciózne družstvo mužov splnilo svoj cieľ. 
Páni P. Obal, J. Dobrovodský, P. Kučera, M. 

Béreš, M. Musil, M. Maček, Ľ. Bokor a L. Vej-
vara získali 1. miesto a postúpili do I. ligy.

Chceli by sme poďakovať všetkým hráčom, 
ktorí si našli čas, pristúpili k súťaži zodpoved-
ne a odohrali zápasy, do ktorých boli nomi-
novaní, hoci to mnohokrát znamenalo od-
sunúť svoje súkromné plány na druhé miesto 
a uprednostniť klub a tím. Veľká vďaka patrí 
trénerovi, pre ktorého súťaž družstiev nebola 
len víkendová záležitosť, ale bolo to každo-
denné plánovanie, kombinovanie, nekonečné 
telefonovanie a, častokrát, riešenie neriešiteľ-
ných situácií. Ďakujeme aj kapitánom, ktorí 

víkend čo víkend, na úkor svojho voľného 
času nastupovali s hráčmi na kurty a doma 
nechávali svoje rodiny a taktiež niektorým ro-
dičom, ktorí svoje deti na zápasy sprevádzali. 
Vážime si pomoc každého, kto sa akýmkoľvek 
spôsobom pričinil o priebeh súťaže a budeme 
radi, ak sa v budúcnosti zapojí viac rodičov.  
Výsledné tabuľky hovoria, že všetko úsilie stá-
lo za to a že TK ŠK Blava 1928 je úspešným 
klubom.

Mgr. Ivana Michalicová
Foto: Jana Remenárová

Družstvo dorastencov: zľava Juraj Dobrovodský, Peter Kučera, Samuel Kovář, Aleš Michalica, Matúš Kuba Danaj, 
kapitánka Ivana Michalicová

Družstvo mužov: zľava Peter Kučera, Matúš Béreš, Marcel Musil, Matej Maček, Ľuboš Bokor
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Platený inzerát 2/2019

pOstav hrad a nEOplakÁvaJ tEn starý
Skúsme sa vrátiť do detstva. Detstva bezsta-
rostných hier, detstva dobrodružstiev a ná-
hodných stretnutí. Spomeňme si, ako sme 
s nadšením objavovali nové veci a občas 
smútili za tými starými. Ako sme stavali z 
piesku hrady a zámky pre bábiky a inokedy 
zase cesty a mosty pre malé autíčka. Alebo 
sme s hlavou v oblakoch budovali vzdušné 
zámky. Lebo sa nám chcelo a tiež i preto, že 
sme mali fúru času.

Nevadilo nám, že sa nám sny rozplynuli a ani 
to, že pieskové stavby nevydržali alebo sme 
ich sami zbúrali. Aby mohli vzniknúť nové a 
krajšie, aby sme mohli opäť snívať. Aby sme 
išli vpred, v ústrety našim snom a túžbam. 

Nemali sme k tým krásnym, no prchavým 
veciam vybudované citové puto a zmeny sme 
prijímali ako nové výzvy.

Na tomto príklade chceme vysvetliť naše 
rozhodnutie odísť zo Správnej rady ŠK Blava 
1928 Jaslovské Bohunice. Boli sme pri tom, 
ako sa stavalo, rozhodovalo, rekonštruova-
lo a vybudovalo  zdravé jadro športových 
klubov. Pomáhali sme pri vzniku nového 
ŠK Blava 1928, pri jeho etablovaní a budo-
vaní. Je to niečo podobné ako stavanie hra-
du. Hrad stojí a čo ďalej? Máme k nemu už 
aj citové puto, jednoduchšie by bolo zostať, 
ale prečo neskúsiť aj niečo nové? Nemáme 
už fúru času na uvažovanie, či sa to oplatí a 

čo z toho budeme mať, ale odvaha opäť za-
čať, je pre nás veľkou motiváciou. S vierou, 
že mladší naše funkcie zastanú k spokojnosti 
klubu, sa vydávame v ústrety novým výzvam 
či stavbe hradu. Svoju misiu sme skončili a 
fandíme mladým vizionárom.

Na záver už iba veľké poďakovanie obci a 
všetkým obetavým funkcionárom a členom 
ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohunice, ktorí 
prispievajú k rozvoju športu. Bolo nám s 
vami fajn a obúvame si túlavé topánky na-
priek tomu, že na konci každej cesty je ko-
nečná stanica.

 Mgr. Jiří  Mlčoch 
a Alena Mlčoch Hromadová

ilustračné foto
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